
Ameliyatlar Sağlık İl 
Müdürü, noter ve uluslararası 
şahitler huzurunda 
gerçekleştirildi. Uluslararası 
şahitliği Amerika Birleşik 
Devletleri Yale Üniversitesi 
Tıp Fakültesi Öğretim Üyesi 
ve Organ Nakli Direktörü 
Prof. Dr. Şükrü Emre ile 
Azerbaycan Tıp Üniversitesi 
Organ Nakli Direktörü Prof. 
Dr. Nuru Bayramov yaptı. 
Ameliyata, Sağlık Bakanlığı 
Sağlık Hizmetleri Genel 
Müdürü Prof. Dr. Ahmet 
Tekin, Doku ve Organ Nakli 
Daire Başkanı Dr. Murat 
Öztürk, Yale Üniversitesi 
Organ Nakli Direktörü Prof. 
Dr. Şükrü Emre, Azerbaycan 
Tıp Üniversitesi Organ Nakli 
Direktörü Prof. Dr. Nuru 

Bayramov ve 35 cerrah girdi. 
Dünya tıp tarihinde 
milat olmayı hedefleyen 
operasyon sonunda Malatya 
Valisi Aydın Baruş, İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay, Turgut 
Özal Tıp Merkezi Karaciğer 

Nakli Enstitüsü Müdürü 
Prof. Dr. Sezai Yılmaz, 
Yale Üniversitesi Organ 
Nakli Direktörü Prof. Dr. 
Şükrü Emre, Azerbaycan 
Tıp Üniversitesi Organ 
Nakli Direktörü Prof. Dr. 
Nuru Bayramov, Malatya 

Sağlık Hizmetleri Müdürü 
Prof. Dr. Ahmet Tekin, 
Sağlık İl Müdürü Doç. Dr. 
Recep Bentli ve ameliyat 
ekibi kameralar karşısına 
geçti ve operasyonlarla ilgili 
açıklamada bulundu.

Karaciğer Naklinde
Dünya Tıp Tarihinde Bir Milat
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Rektör Kızılay’a Bronz 
Madalya

Dram Çekiyor Ama 
Komedi İzliyor

Hemşirelik Haftası 
Kutlandı

Şehit ve Gazi Yakınlarına 
Destek Bürosu Açıldı

Türkiye’nin İlk Çok Sesli 
Kukla Korosu: “Kuklapella”

Koşamayanlar İçin 
Koştular

18.Spor Şenlikleri’nde Final
İnönü Üniversitesi Sağlık Kültür ve Spor Dairesi Başkanlığı 
Spor Şube Müdürlüğü tarafından düzenlenen 18. Spor 
Şenlikleri’nde Bayanlar ve Erkekler Voleybol ile Erkekler 
Basketbol Turnuvalarında 
kupalar sahiplerini 
buldu. Voleybol Bayanlar 
Turnuvası’nda Hemşirelik 
Fakültesi, Voleybol Erkekler 
Turnuvası’nda İktisadi ve 
İdari Bilimleri Fakültesi 
ve Basketbol Erkekler 
Turnuvası’nda Spor Bilimleri 
Fakültesi Takımları rakiplerini 
yenerek kupanın sahibi oldu. 

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Tıp Merkezi (TÖTM)’nde ilk kez eş zamanlı olarak 5 alıcıdan 5 vericiye 10 
karaciğer nakli ameliyatı başarıyla gerçekleştirildi. Karaciğer nakli konusunda önemli başarılara imza atan 
İnönü Üniversitesi Turgut Özal Tıp Merkezi Karaciğer Nakli Enstitüsü, gerçekleştirilen bu operasyonlarla 
Guinness Rekorlar Kitabı’na girmeyi hedefledi.

Sayfa: 4-5’te Sayfa: 15’te

Sayfa: 2’de

Sayfa: 12’de

Sayfa: 3’de

Sayfa: 2’deSayfa: 6’da

Sayfa: 3 ’te
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İnönü Üniversitesi Turgut Özal Kongre 
ve Kültür Merkezi’nde İnönü Üniversitesi 
Sağlık Bilimleri Fakültesi ve Sağlık 
Hizmetleri Meslek Yüksek Okulu, 
SADEFE, Malatya İl Sağlık Müdürlüğü iş 
birliği ile “Uluslararası Sağlıklı Yaşlanma 
Sempozyumu” gerçekleştirildi. İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, Uluslararası Sağlıklı Yaşlanma 
Sempozyumu’na ev sahipliği yapmaktan 
büyük mutluluk duyduğunu ifade 
ederek sağlıklı yaşlanma konusuna önem 
verdiğini dile getirdi.

Sayfa: 8-9’da

Uluslararası Sağlıklı
Yaşlanma Sempozyumu



02 Kampüs

Malatyalılar Grubu’ndan İnönü 
Üniversitesi Vakfına Bağış

Şehit ve Gazi Yakınlarına Destek 
Bürosu Açıldı

Malatyalılar Grubu İnönü Üniversitesi Vakfı Karaciğer Nakil 
Enstitüsüne 35 bin TL bağışta bulundu. Malatyalılar Derneği 
Başkanı Ali Çelik ile İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay arasında protokol imzalandı.

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Tıp Merkezinde Şehit ve Gazi 
Yakınları Destek Bürosu açılış töreni düzenlendi.

İş adamları, öğretim üyeleri, 
sivil toplum kuruluşları, 
hukuk baroları tarafından 

tamamen gönüllülük esaslı 
olarak, toplanan 35 bin TL 
İnönü Üniversitesi Vakfı 
Karaciğer Nakil Enstitüsüne 
bağışlandı.  Karaciğer nakli 
ile Malatya’nın bir marka 
değeri taşıdığını belirten 
Ali Çelik “Malatyalılar 
Grubu olarak herhangi 
kişi gurup veya oluşum 

olmadan kişi başı en az 500 
en fazla 1000 TL olmak 
kaydıyla bağış toplandı.  

Bu süreçte herhangi bir 
siyasi eski veya yeni 
bakan milletvekilinin 
bağışının dâhil olmasını 
istemedik. Herhangi bir 
kuruma bağlı olmadan bu 
süreci tamamlamış olduk.  
İlk olarak 100 bin TL 
toplanması planlanıyordu. 
Daha sonra yaşanan süreçte 

12 Haziran da karaciğer 
nakli yapacakları öne 
çıkarılınca biz de bu tarihe 

kadar toplanan 35 bin TL’yi 
İnönü Üniversitesi Vakfı 
Karaciğer Nakil Enstitüsüne 
bağışladık.” dedi. İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay yapılan 
bağış için teşekkür etti.

Haber: Merve İnan
Hatice Yetmen

Açılış törenine İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay, Turgut 
Özal Tıp Merkezi Başhekimi 
Prof. Dr. Ali Beytur, Malatya 
Şubesi Şehit ve Gazi Dernek 
Başkanları, şehit aileleri, 
gazi ve gazi yakınları katıldı.
Açılış konuşmasını yapan 
Rektör Kızılay “Bu birimin 
asıl amacı hastaneye gelen 
şehit ailelerinin, gazi ve 
gazi yakınlarının işlerini 
kolaylaştırmak. İşlerinin 
hızlı ve pratik bir şekilde 

bitmesini sağlamak, 
şehit ailelerine, gazi ve 
gazi yakınlarına destek 
olmak, bekletmeden 
hizmet sunmaktır. En iyi 
hizmeti vermek bizim 
görevimiz, hastanemizin, 
doktorlarımızın görevi. İyi 
hizmet verirken onlara hızlı 
hizmet de vermek istiyoruz, 
pratik bir şekilde hizmet 
vermek istiyoruz.” dedi. 
Ali Beytur ise “Üzerinde 
yaşadığımız bu topraklar 
için nice şehidimizin kanı 

aktı. Şehitlerimiz için, 
yakınları için, gazilerimiz 
için ne yapsak azdır. 
Hastanemizin imkânları 
onların emrindedir.” şeklinde 
konuştu. Açılış töreninin 
ardından şehit ailelerine, 
gazi ve gazi yakınlarına 
ikramlarda bulunuldu. 

Haber: Ülkü Özer 
Enes Yürekli

Rektör Kızılay’a Bronz Madalya

Uygulamalı Eğitime Destek

Türk Kızılayı Genel Başkanı Dr. Kerem Kınık İnönü 
Üniversitesinin kan bağışında çok yüksek katkı vermesi 
sebebiyle Türk Kızılayı’n kurumsal bronz madalyasını 
ve plaketini İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay’a makamında takdim etti.

Malatya Ticaret ve Sanayi Odası ile İnönü Üniversitesi 
arasında İnönü Üniversitesi Malatya Organize 
Sanayi Bölgesi Meslek Yüksekokulu örgün öğretim 
öğrencilerinin zorunlu iş yeri uygulaması eğitimini 
iş yerlerinde yapmalarına imkân tanıyan işbirliği 
protokolü imzalandı. Söz konusu protokol ile 
öğrencilerin stajlarını, 3+1 eğitim modeline uygun 
biçimde Malatya’daki ilgili üretim alanlarında 
gerçekleştirmelerinin mümkün olacağı bildirildi.  



Etkinliğe, Malatya Büyükşehir 
Belediye Başkanı Selahattin 
Gürkan, İnönü Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, Turgut Özal Tıp 
Merkezi Başhekimi Prof. 
Dr. Ali Beytur, Hemşirelik 
Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Rukuye Aylaz, İnönü 
Üniversitesi Tıp Merkezi 
Hemşirelik Hizmetleri Müdürü 
Leyla Kılıç, Türk Hemşireler 
Derneği Malatya Şubesi 
Başkanı Arş. Gör. Gülsen 
Kılınç, ile akademik personel 
ve öğrenciler katıldı.
İnönü Üniversitesi Tıp 
Merkezi Hemşirelik Hizmetleri 
Müdürü Leyla Kılıç, 1964 
yılından itibaren 12- 18 
Mayıs’ı Hemşirelik Haftası 
olarak kutlandığını belirtti. 

Hemşirelik mesleğinin 
bireyin, ailenin ve toplumun 
sağlığını korumak, yükseltmek, 
geliştirmek olduğunu 
belirten Kılıç, sözlerine şöyle 
devam etti: “Hemşirelik, 
hastalık halinden iyileştirme 
amacına yönelik hizmetlerin 
planlanması, uygulanması, 
değerlendirilmesinden ve bu 
hizmetleri yerine getirecek 
kişilerin eğitiminden sorumlu, 
bilim ve sanattan oluşan 
bir sağlık disiplinidir.” 
Hemşirelerin mesleki 
sorumluluklarını yerine 
getirirken bilgili, mesleki 
ahlaklı ve vicdanlı olmaları 
gerektiğini belirten Leyla 
Kılıç, hemşirelerin hemşireler 
gününü kutladı.
Hemşirelerin ve hemşirelik 

öğrencilerinin hemşireler 
gününü kutlayan İnönü 
Üniversitesi Hemşirelik 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Rukuye Aylaz, Türkiye’de 
aktif olarak çalışan 170 bin 
hemşirenin bulunduğunu 
belirtti. Hemşireye geçmişte, 
günümüzde ve gelecekte de 
ihtiyaç olduğunu söyleyen 
Aylaz, insanlara hak ettiği 
bakımın verilmesi için hemşire 
ve diğer sağlık çalışanlarının 
iyi eğitilmesi gerektiğini 
vurguladı.
Meslekler içerisinde istihdamı 
en kolay olan mesleğin 
hemşirelik olduğunu belirten 
Rektör Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 
öğrencilerin kendilerini çok 
yönlü ve en üst seviyede 
geliştirmeleri gerektiğini 

belirtti. Hemşirelik mesleğinin 
zorluğuna değinen Kızılay, 
şunları söyledi: “Hemşirelik 
mesleği zor bir meslek insana 
bakan bakım yapan bir 
meslek. İnsan hasta oluyor 
kendisine bakamıyor. Üç 
gün hasta yatınca kendinden 
bıkıyor ama hemşirelerimiz 
bıkmadan usanmadan meslek 
hayatları boyunca bu zor 
hastalara bakıyor ve bakmaya 
devam edecek.  Çok kutsal 
ve çok saygı duyduğum 
bir meslek.” Hemşirelerin 
hemşireler gününü kutlayan 
Rektör Kızılay, Turgut Özal 
Tıp Merkezi’nde yaşanan 
olayla ilgili olarak sağlık 
kurumlarında yaşanan şiddet 
olaylarını kınadığını ifade etti. 
Açılış konuşmalarının ardından 
İnönü üniversitesi Devlet 
Konservatuvarı öğrencileri 
tarafından müzik dinletisi 
yapıldı. Öğrencilere Rektör 
Kızılay tarafından çiçek takdim 
edildi.
Daha sonra Ege Üniversitesi 
Hemşirelik Fakültesi Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Ayten Zaybak 
tarafından “Hemşireler Herkes 
İçin Sağlık Hedefine Ulaşmada 
Öncü Bir Ses” konulu 
konferansı gerçekleştirildi. 
Prof. Dr. Ayten Zaybak 
“Herkes için sağlık, tüm 

ülkelerde uluslararası topluma 
yönelik temel ilkesi insanların 
sağlığını iyileştirmeye çalışmak 
olan sosyal adalet alanında 
eyleme geçilmesi gerektiğine 
dair bir çağrıdır.” dedi. 21. 
Yüzyıl’da herkese sağlık 
politikasının temellerinin 
atıldığını ifade eden Zaybak, 
sağlıkta iyileştirmenin ancak 
sağlık bilimi, sağlam ekonomi 
ve politikaları ile “21. Yy da 
21 hedef” sloganıyla kabul 
edildiğini söyledi. Herkes 
İçin Sağlık hedefine ulaşmada 
hemşirelerin rolüne değinen 
Ayten Zaybak, şunları 
söyledi: “Sağlık hizmetlerine 
erişimi arttırarak, sağlığa 
insan merkezli bir yaklaşım 
geliştirilmesine imkân vererek 
ve onlara sağlık politikası, 
planlaması ve sunumunda 
etkileri olacak şekilde söz 
hakkı vererek, öncü ses 
olabilirler.” Konferansın 
ardından  Prof. Dr. Ayten 
Zaybak’a Hemşirelik Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Rukuye Aylaz 
tarafından çiçek takdim edildi.

Haber: Merve İnan
Hatice Yetmen

Etkinliğe İnönü Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, İlahiyat Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Fikret 
Karaman, Malatya İl Müftüsü 
Ali Tatlı, İl Müftü Vekili 
İhsan Mesut Akbaş, Yeşilyurt 
Müftüsü Selami Sayın ile 
akademik personel, engelli 
bireyler, aileleri ve öğrenciler 
katıldı. Açılış konuşmasını 
yapan Dr. Öğr. Üyesi Recep 
Uçar, engellilere yönelik Din 
Eğitimcisi Yetiştirme Projesi 
kapsamında öğrencilerin bir 

yıl boyunca işaret dili eğitimi 
aldığını ve proje kapsamında 
eğitim alan öğrencilerin 
engelli bireylerle sık sık bir 
araya gelerek dinî sohbetler 
gerçekleştirdiklerini söyledi. 
Recep Uçar projenin amacıyla 
ilgili olarak “Projenin amacı 
mezun olduktan sonra da 
meslek alanları içerisinde 

arkadaşlarımızın bu özel 
alana ilişkin duyarlılıklarını 
geliştirmek ve yeterliliklerini 
arttırmaktır.” dedi.
Kulak burun boğaz hekimi 
olarak işitme engellilerin 
mesleğinin bir parçası 
olduğunu dile getiren Rektör 
Ahmet Kızılay, işitme 
engellilerle iletişimin zorluğuna 

vurguladı. Kızılay, işaret dilini 
öğrenmenin işitme engelliler 
için çok önemli bir kazanç 
olduğunu belirtti. Rektör Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay, projede 
emeği geçenlere teşekkür 
ederek sertifika alan öğrencileri 
tebrik etti.
Projede emeği geçenlere 
teşekkür eden İlahiyat Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Fikret 
Karaman, şunları söyledi: 
“Hayatta engelli yok aslında. 
Allah herkese ayrı ayrı bir 
mükâfat ayrı ayrı bir güzellik 
vermiş, bir değer vermiş. Bazen 
Allah insanlardan bir organı 
alırken o organın fonksiyonunu, 
onun güzelliklerini, onun 
vücudumuzdaki ağırlığını 
başka organlar vasıtasıyla 
tekrar bize veriyor. Biz bunun 
farkında değiliz. İşaret dili bile 
bunun güzel bir örneğidir.” 
Program Kuran’ı Kerim 
Tilaveti ile başlayıp ilahiler, 

şiirler, video gösterileri ile 
devam etti. Program sonunda 
eğitim alan öğrencilere 
sertifika verildi. Öğrencilere 
sertifikalarını Malatya İl 
Müftüsü Ali Tatlı, İl Müftü 
Vekili İhsan Mesut Akbaş, 
Yeşilyurt Müftüsü Selami 
Sayın, İnönü Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, İlahiyat Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Fikret 
Karaman takdim etti. 
Haber: Merve İnan

Kampüs 03

Hemşirelik Haftası Kutlandı 

Din Eğitimcisi Yetiştirme Projesi Sertifika Töreni

12- 18 Mayıs tarihleri arasında kutlanan Hemşirelik Haftası münasebetiyle İnönü Üniversitesi Hemşirelik Fakülte-
si, Turgut Özal Tıp Merkezi ve Türk Hemşireler Derneği Malatya Şubesi tarafından düzenlenen açılış töreni Turgut 
Özal Kongre ve Kültür Merkezi’nde gerçekleştirildi.

10- 16 Mayıs Engeliler Haftası münasebetiyle İnönü Üniversitesi İnsani Değerler Topluluğu tarafından engeli 
vatandaşlara yönelik düzenlenen “Din Eğitimcisi Yetiştirme Projesi’nin sertifika töreni İlahiyat Fakültesi Zahit Aksu 
Konferans Salonu’nda gerçekleştirildi.



04 Bilim

Uluslararası Sağlıklı 
Yaşlanma Sempozyumu

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Kongre ve Kültür Merkezi’nde İnönü Üniversitesi Sağlık Bilimleri Fakültesi ve Sağlık 
Hizmetleri Meslek Yüksek Okulu, SADEFE, Malatya İl Sağlık Müdürlüğü iş birliği ile “Uluslararası Sağlıklı Yaşlanma 
Sempozyumu” gerçekleştirildi.

Sempozyuma Malatya 
Valisi Aydın Baruş, Malatya 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Selahattin Gürkan, İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay, Malatya 
İl Sağlık Müdürü Dr. Recep 
Bentli, Engelli ve Yaşlı 
Hizmetleri Genel Müdürü 
Op. Dr. Orhan Koç,  Aile ve 
Sosyal Politikalar İl Müdürü 
Rasim Bulut, Sağlık Bilimleri 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Hatice Birgül Cumurcu, 
Sağlık Hizmetleri Meslek 
Yüksek Okulu Müdürü Dr. 
Öğr. Üyesi Mehmet Sağlam, 
Sağlık ve Sosyal Hizmetler 
Derneği Malatya Şube 
Başkanı Öğr. Gör. Dr. Neşe 
Karakaş, Malatya İl Müftü 
Yardımcısı Fikriye Özkan, 
akademik ve idari personel ile 
öğrenciler katıldı.
İnsanoğlunun sağlıklı 
yaşaması için sadece 
bedenen sağlıklı kalmasının 
yetmediğini aktaran 
Vali Aydın Baruş “Aynı 
zamanda ruhen sağlıklı 
kalmak gereklidir. Sağlıklı 
bireylerin bir araya getirdiği 
toplumlarda mutlu toplumlar 
olabiliyor ve geleceğe 
güvenle bakıyor. Bedenen ve 
ruhen sağlıklı bireyleri hem 
yetiştirme hem de yaşlanma 
sürecinin mutluluğumuzu 
engelleyici bir takım 
aksaklıklara uğramaması 
için sağlıklı yaşlanmayı 
temin bakımından manevi 
olan destek ve hizmetlerin 
çok önemli olduğunu 
düşünüyorum.” dedi. 
İnsanların huzurevlerine 
konulup orada depresif 
psikolojik vaka yaşaması 
yerine o insanların kendi 
çocuklarının yanında 

rahat edebilecekleri bir 
formatın hazırlanması 
gerektiğini aktaran Malatya 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Selahattin Gürkan “Bunun 
temelinde eğitimin yattığı 
kanaatindeyim.” dedi. 
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 
Uluslararası Sağlıklı 
Yaşlanma Sempozyumu’na 
ev sahipliği yapmaktan 
büyük mutluluk duyduğunu 
ifade ederek şunları söyledi: 
“Sağlıklı yaşlanma konusu 
hem Üniversitemizin hem 
de benim rektör olarak çok 
önem verdiğim bir konu. 
Bizim hastane olarak aslında 
şöyle bir sıkıntımız var. 301 
yoğun bakım yatağımız var 

ve buradan hastalarımızın 
bir kısmı yürüyerek taburcu 
oluyor. Diğer bir kısmı ise 
hastalığı vesilesiyle uzun 
süre bakıma ihtiyaç duyuyor. 
Uzun süre tedavisi olan 
hastalarımız sağlık hizmetleri 
bakımına ihtiyaç duyuyor ve 
burada ki o sürekli döngüyü 
sağlamaya çalışıyor. O 

döngünün en ağır hasta 
gurubunu biz yükleniyoruz 
ve bunları taburcu etmemiz 
gerekiyor. Ama hasta 
yakınları hastayı nasıl eve 
gönderdiğimizi, evde nasıl 
bakacaklarını söylüyorlar. 
Onun için bu hastaların 
evde bakım hizmetleri 
Sağlık Bakanlığımız, 
Aile ve Sosyal Politikalar 
İl Müdürlüğümüzün bu 
konudaki dünyaya örnek 
hizmetleri var.”
“İnönü Üniversitesi Ağır 
Hasta Bakım Merkezi”
 Ağır ve bakımları zor olan 
hastalar için Üniversite 
olarak bir yıldır üzerinde 
çalıştıkları proje hakkında 
bilgi veren Kızılay “Hala 

en ağır hasta gurubuna tam 
sahip çıkamıyoruz ve iyi 
bakım veremiyoruz. Onun 
için bu hastalar bizde uzun 
süreye yakın yatıyorlar. 
Buna da çözüm bulmak için 
üzerinde bir yıldır çalıştığımız 
projemizi sizlere anlatmak 
istiyorum. Her bir alanı ayrı 
ayrı değerlendirip her bir 

zincirin parçasını bir kurumun 
sahiplendiği yaşlı bakım 
hizmetlerinde en ağır yaşlı 
hasta grubunu Üniversite 
olarak biz sahip çıkmak 
istiyoruz. Bu nedenle de 
böyle güzel bir projeyi yaptık. 
Bu projede Malatya’mızın 
tüm verilerini analiz ettik. 
Bu verilerde evde sağlık 
hizmetleri konusunda Ekim 
2018’de hazırladığımız 
kitapçık olduğu için güncel 
veriler rakam bazında biraz 
daha farklı olabilir. Yaşlı 
bakma ücreti almak için 
müracaat eden kişi sayısı 
sadece Malatya’da 16 bin 
524. Yaşlı bakım ücreti 
almaya uygun görülen kişi 
sayısı 11 bin 905 kişi. Hala 
evde bakım ücreti alan kişi 
sayısı 6 bin 370 kişi. Yani 
çok büyük rakamlar bunlar. 
Bu hizmetler Malatya’da 
veriliyor. İl Müdürümüz ve 
ekibine, Sağlık Müdürü ve 
ekibine bu hizmetlerinden 
dolayı minnettarız.” şeklinde 
konuştu.
Rektör Kızılay 
“Üniversitemiz kendine 
düşeni bilgi ve insan kaynağı 
olarak eğitim alanları yapıyor 
ve yapmaya da devam edecek. 

Diğer müdürlüklerimizi 
de koordineli hale getirip, 
aynı işleri tekrar yapmak 
yerine açık ve boşta kalan 
zinciri birleştirmek asıl 
hedefimiz. Bunun için de 
koordinasyona ihtiyacımız 
var. Burada da şehir olarak 
sayın valimizin ve sayın 
belediyemizin çok güçlü 

koordinesine ihtiyacımız 
var. Ayrıca hastanemizde 
Geriatri Kliniğini açacağız. 
Yaşlı hastalarımız Geriatri 
Kliniği’nde daha kolay 
ve bütüncül hizmet 
alacaklar. Sağlık Bilimleri 
Fakültemize ise Gerontoloji 
bölümü açacağız. Başka 
bir çalışmamız Hemşirelik 
Fakültemizde Dekan Rukiye 
hanımın editörlüğünde 
‘Yaşlı Sağlığı ve Hemşirelik 
Bakımı’ kitabını çıkarttık. 
Yani biz eğitimde insan gücü 
yetiştireceğiz çünkü ülkemizin 
geleceğinde buna ihtiyaç var. 
Nüfusumuz çok hızlı artmıyor 
ama hazırlıklı gidersek 
Avrupa’nın, Amerika’nın 
önünde yaşlılarımıza sahip 
çıkarız. Sağlık Hizmetleri 
Meslek Yüksekokulunda 
Evde Sağlık Hizmetleri 
bölümümüz var. Bu 
bölümümüz epeydir mezun 
veriyor. Bu bölümümüzün 
çok daha iyi ve farklı 
bölümlerle destekleneceği 
çalışmalarımızda devam 
edecek.” dedi.
 “İnsanoğlunun En Önemli 
Başarısı Uzun Yaşam”
Dünyanın ve Türkiye’nin 
önemli bir demografik 
dönüşüm sürecinde 
olduğunu aktaran Dr. Recep 
Bentli, doğum oranlarının 
düşmekte olduğunu, yaşam 
süresinin uzadığını ve yaşlı 
nüfusun arttığını söyledi.  
İnsanoğlunun en önemli 
başarısının uzun yaşam 
olduğunu dile getiren Bentli 
“Bununla birlikte bireyin 
yaşam kalitesi hastalıklar ve 
fonksiyon kaybı nedeniyle 
kötüleşiyorsa daha uzun 
yaşamak bir başarıdan çok 
değersiz bir ödül olarak 
da düşünülmektedir. Uzun 
yaşamı değerli kılan şey; 
aktif, üretken, topluma 
yararlı ve sağlıklı olmaktır.” 
dedi. Bentli, sempozyumda 
Türkiye’de yaşlılara yönelik 
politikalara ve yaşlı bakım 
hizmetlerine, yaşlılıkta 
eğitime, yaşlılarda ruh 
sağlığına, yaşlılarda kas 
gücü kaybına ve bunların 
önlenmesinde egzersizin 
öneminden ve yaşlılara 
yönelik sosyal hizmetlerden 
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bahsedileceğini söyledi.
Genç nüfusun varlığının 
büyük bir tehdit olduğunu 
dile getiren, Dr. Orhan 
Koç, “Eğer siz doğurganlık 
hızınızı arttırmazsanız yani 
nüfusu yenilemezseniz 
20-30 sene sonra bu genç 
nüfus hızla yaşlanır. Zaten 
genç nüfusa sahip ülkeleri 
bekleyen en büyük tehdit hızlı 
yaşlanmadır.” dedi. Sağlıklı 
yaşlanma kavramının çok 
önemli olduğunu vurgulayan 
Koç, konuşmasında şu 
sözlere yer verdi: “Yaşlılıkla 
ilgili yapabileceğimiz 
elimizden gelen aktif 
sağlıklı yaşlanmadır. Bu 
nedenle aktif sağlıklı 
yaşam Sağlık Bakanlığı ve 
bütün bakanlıklarla birlikte 
yaptığımız çalışmalarda 
çocukluk yaşlarından 
başlayan bir kültür, bir 
yaşam bir felsefe olmalıdır. 
Yoksa 60 yaşına gelmiş bir 
bireye ‘gel şu kültür, fizik 
hareketlerini yap’ dememizin, 
‘dengeli beslen, doğal 
beslen’ dememizin hiçbir 
anlamı yok. Bu nedenle 
biz bütün politikalarımızı, 
koruyucu yaklaşım açısından 
da baktığımızda çocukluk 
çağına hatta erken çocukluk 
dönemine indirgememiz 
gerekiyor. Oradan da aktif 
sağlıklı yaşlanmaya yol 
bulmamız gerekiyor.”
Ülkemizde Evde Sağlık 
Hizmetinin 2010 yılında 
sunulmaya başlamış olduğunu 
ve Sağlık Bakanlığının en 
önemli hizmetlerden birisi 
olduğunu dile getiren Öğr. 
Gör. Dr. Neşe Karakaş, 
şunları söyledi: “Türkiye 
Evde Sağlık ve Sosyal 

Hizmetler Derneği’nin en 
önemli hedeflerinden biri 
bedenen, ruhen ve sosyal 
yönden tam bir iyilik halidir. 
2011 yılında Op. Dr. Orhan 
Koç beyin başkanlığında 
kurulan derneğimiz Evde 
Sağlık ve Sosyal Hizmetler 
Derneği (EVSAD) 
olarak bizlerde, hizmet 
sunulan vatandaşlarımıza 
ihtiyaç duyulan her türlü 
sosyal desteği sunmaya 
çalışmaktayız. Bu ihtiyaçlar 
hasta yatağı, nakdi yardım, 
hasta yakınlarına psikolojik 
destek, eğitim ve gıda 
ihtiyaçları olabilmektedir. Bu 
yönü itibariyle Evde Sağlık 
ve Sosyal Hizmetler Derneği 
(EVSAD) Türkiye’mizin en 
önemli sağlık hizmetlerinin 
sunumunda devlet sivil 
toplum işbirliği örneği 
sergilenmektedir.” Birçok 
psikolojik ve sosyolojik 
çalışmalar neticesinde 
yaşlıların gençlerden ve 
diğer insanlardan en önemli 
iki beklentisi olduğunu 
aktaran Fikriye Özkan, 
“Bunlardan birincisi hizmette 
önceliktir, ikincisi ise saygı 
duyulmasıdır. Sağlıklı 
yaşlanma noktasında manevi 
bakım ve hizmetlerin değeri 
de büyüktür.” şeklinde 
konuştu.
Amaçlarının aktif sağlıklı 
yaşlanma konusunda 
farkındalık oluşturmak, 
ülkemizde ve yurt dışında bu 
konuda yapılan çalışmaları 
gözden geçirmek, sağlıklı 
yaşlanma konusunda bilgileri 
tazelemek olduğunu dile 
getiren Prof. Dr. Hatice Birgül 
Cumurcu, konuşmasında şu 
sözlere yer verdi: “Dünya 

Sağlık Örgütü verilerine göre 
dünyada yaşam ortalama 
süresinin uzamakta olduğu 
görülmektedir. Diğer taraftan 
sağlık sorunu yaşayan birey 
sayısının attığı görülmektedir. 
Yaşlanabilmek güzel ama 

sağlıklı olarak yaşlanabilmek 
önemli ve küresel önceliğimiz 
olmalıdır. Biz Sağlık 
Bilimleri Fakültesi olarak 
bölümlerimizle beraber bu 
konuda çalışmalarımızı 
yaparak daha sağlıklı yaşlı 
nesiller oluşmasına katkıda 
bulunmak istiyoruz.”
 Ülkemizde yaşlılık alanında 
sunulan sosyal hizmetlerin 
tamamına yakınının bakanlık 
tarafından yürütülmekte 
olduğunu Malatya ilinde ise 
müdürlüğe bağlı Malatya 
huzurevi tarafından bu hizmet 
sunumunun gerçekleştiğini 
belirten Rasim Bulut şu 
şekilde konuştu:  “Malatya 
Huzurevi 01.03.1985 tarihi 
itibariyle yaşlı kabulüne 
başlamıştır. Son iki yıl 
içerisinde huzurevine 
yerleştirilmek üzere 57 

müracaat olup yine son iki 
yılda il dışında yaşlı bakım 
ve rehabilitasyon merkezine 
yerleştirilmek üzere toplamda 
13 yaşlımız müracaatta 
bulunmuştur. Vefa konağımız 
hizmet vermeye başladığı 

bu tarihten yana 550 yaşlı 
vatandaşımıza il içi ve il dışı 
gezi düzenlemiş. 23 Vefa 
semineri gerçekleştirmiş 
ve bu seminerlerde bin 467 
yaşlımız katılım sağlamıştır. 
İlimizde resmi yaşlı 
rehabilitasyon olmaması 
nedeniyle bu kapsama giren 
yaşlılarımızda il dışında ki 
kuruluşlara yerleştirilmekte 
yaşlılarımız il dışında tertibi 
yapılan kuruluşlara yerleşmek 
için uzun süre beklemektedir. 
Giderek yaşlanan Malatya 
nüfusu zayıflayan aile bağları 
nedeni ile huzurevi müracaat 
sayıları giderek artmaktadır.”
İki oturumda gerçekleşen 
sempozyumun ilk oturumu 
Prof. Dr. Erkan Pehlivan’ın 
moderatörlüğünde gerçekleşti. 
Pehlivan uzun dönem bakım 
modelleri içinde kültürümüze 

en yakın olan modelin evde 
bakım hizmeti olduğunu 
vurguladı. Yine aynı oturumda 
Türkiye’de gerontoloji 
biliminin öncüsü İsmail 
Tufan gerontolojinin önemini 
vurguladı. Yaşlı Hizmetleri 

Daire Başkanı Coşkun 
Gürboğa, İkuko Murakami 
ve Almanya’dan bağlanan 
Prof. Dr. Patrick Brzoska’nın 
sunumuyla tamamlandı. İkinci 
oturum ise Prof Dr. Muhittin 
Yürekli ve Recep Bentli 
moderatörlüğünde gerçekleşti. 
Oturumda konuşan Prof. Dr. 
Birgül Cumurcu yaşlılıkta 
ruh sağlığının önemini 
anlattı yine aynı oturum da 
geriatrist Dr. Funda Datlı ve 
Dr. Melih Vural’ın etkileyici 
sunumlarıyla yer aldı. 
Programın sonunda hafıza 
problemleri ile alakalı hafıza 
egzersizi yapmak üzere 
Japonya’dan gelen misafir 
ile birlikte tüm katılımcılar 
egzersiz yaptı.

Haber: Edanur Baytak-
Aslıhan Sezek
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İnönü Üniversitesi Müzik Öğretmenliği Programı Öğretim Elemanı Arş. Gör. M. Güneş Açıkgöz ve öğrencileri 
tarafından koro müziğini tanıtmak amacıyla kuklalardan “Kuklapella” çoksesli korosu oluşturuldu.
İnönü Üniversitesi Çok 
Sesli Koro Şefi Mehmet 
Güneş Açıkgöz Kuklapella 
korosunun oluşumu için 
şunları söyledi: “İki yaşında 

bir oğlum var. Eşimle 
birlikte oğlumuza bir şeyler 
öğretebilmek amacıyla 
kukla arıyorduk ancak 
bulamadık. Biz yapabilir 
miyiz acaba düşüncesiyle 
kukla yapımını araştırırken, 
aklımıza kukla korosu fikri 
geldi. Kukla ile çocuğumuza 
bir şeyler öğretirken ‘aslında 
tüm çocuklara müziği de 
öğretebiliriz’ dedik. Bu 
yöntemle ‘Kukla ile müziği 
sevdirebilir, öğretebilir ve 
çok sesli müziği anlatabiliriz’ 
düşüncesini geliştirdik. 
Aslında kukla korosu fikrine 
ve ortaya çıkmasına ilk 
oğlum vesile oldu. Şuanda 
çocuklara hem eğitici ders 
vermek hem de birçok 
konuda bilgilendirmek 
amacıyla Kuklapella’yı 
canlandırıyoruz.”
Açıkgöz, Türkiye’de resmi 
olarak kurulmuş ilk çok 
sesli korosu olduklarını 
belirterek, “7. Sansev 
İstanbul Uluslararası Çok 
Sesli Korolar Festivalinde 
Kuklapella üniversitemizin 
çoksesli korosu içinden 
aniden çıkıp şarkı söylemeye 
başlayınca tüm dinleyiciler 
çok şaşırdı. Ülkemizin 

Susam Sokağı geçmişinden 
dolayı herkes Susam 
Sokağı karakterleri festivale 
gelmiş söylentilerinin 
çıkmasına neden oldu. 

Açıkçası Malatya’dan 
böyle bir performans 
beklenmiyordu. Ülkenin 
resmi olarak kurulmuş ilk 
çok sesli kukla korosu çok 
iyi ve olumlu tepkiler aldı 
ve almaya devam ediyor. 
Sosyal medya üzerinden 
çocuklardan mesajlar 
alıyoruz. Bizi sevdiklerini, 
tanımak istediklerini 
söylüyorlar. Aileler 
bize ulaşmaya çalışıyor. 
Çocuklarının bizleri görmek 
istediklerini belirtiyorlar. 
Şuan program sunabilmek 
için eksiklerimiz var ve 
platformumuz henüz yok. 
Kliplerimizi oluştururken 
zorlanıyoruz ancak Sayın 
Rektörümüz Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay hocamızın ilgisi ve 
destekleri ile önümüzdeki 
eğitim öğretim yılında daha 
başarılı işler çıkaracağımızı 
ümit ediyorum. Bu 
eksiklikleri giderdiğimizde 
ailelerimizi ve çocuklarımızı 
üniversitemize davet etmek 
istiyoruz ve hatta okullara 
gidip eğitim programları 
sunmak istiyoruz.” dedi.  
“Kuklapella’yı çocuklara 
çok sesli müziği öğretmek 
ve sevdirmek için yaptığını 

vurgulayan Açıkgöz şu 
şekilde konuştu: “Çok sesli 
müzik ülkemizde tabi ki 
seviliyor, dinleniyor ancak 
çocuklarımıza ulaşamıyor. 
Ne yazık ki bu nedenle 
çocuklarımız çizgi film 
müzikleri ile büyüyor. Biz 
de ‘daha kaliteli ve özellikle 
eğitici müzikler oluşturabilir 
ve seslendirebilir, bu 

sayede çocuklarımıza pek 
çok şey öğretebiliriz’ diye 
düşündük. Kuklapella beş 
kişiden oluşuyor. Kuklapella 
çalışmalarını yaparken 
ses kayıtlarını alırken, 
görüntüleri oluştururken 
daha çok biz eğleniyoruz. 
Öğrencilerim özellikle 
inanılmaz bir şekilde destek 
veriyorlar. Onlara da bu 
nedenle sizin vesilenizle 
çok teşekkür ediyorum. 
Heyecanla bir araya 
geliyoruz ve senaryoları 
birlikte yazıyoruz. Tabii her 
senaryomuz çocuklarımıza 
daha iyi ve daha doğru 
bir eğitim verebilmemiz 

için birlikte çalıştığımız 
pedagojik danışmanımız 
tarafından kontrol ediliyor, 
onaylanıyor.”
“Koromuz Adından 
Bahsettiren Başarılı Bir 
Koro”
İnönü Üniversitesi Çok 
Seli Korosu’nun 7. Sansev 
İstanbul Uluslararası Çok 
Sesli Korolar Festivalinde 

ödül aldıklarını belirten 
Açıkgöz “İnönü Üniversitesi 
Çok Sesli Korosu oldukça 
başarılı ve adını ülkemizde 
duyurmayı başarmış, her 
türden eseri seslendirmeyi 
amaç edinmiş bir koro 
olarak yürütülmektedir. Bu 
amacımız doğrultusunda 7. 
Sansev İstanbul Uluslararası 
Çok Sesli Korolar 
Festivalinde ‘Repertuar 
Çeşitliliği’ ödülü aldık. 
Aslında bu ödülü alacağımızı 
tahmin ediyorduk. 
Festivalde ‘Kadına Değer’ 
projemiz doğrultusunda 
klip hazırladığımız 
‘Ünzile’ ve ‘Kadınım Ben’ 

eserlerini de seslendirdik ve 
‘Kızılcıklar’ eseriyle birlikte 
Kuklapella çoksesli korosunu 
tanıttık. Büyükşehirlerin 
ve diğer üniversitelerin 
ünlü korolarının yanı sıra 
üniversitemizin böyle bir 
performans göstermesi başta 
herkesi şaşırttı ve büyük 
beğeni topladı. Koromuzun 
yeni kurulduğunu düşünen 

dinleyiciler koromuzun 
geçmişini öğrenmesiyle 
İnönü Üniversitesinin tarihi 
ve gelişmiş eğitim düzenini 
tanımasına vesile oldu. Bu 
sayede başta şehrimiz olmak 
üzere hem İnönü Üniversitesi 
hem de koromuz adına Prof. 
Suna Çevik, İbrahim Yazıcı 
ve Cem Mansur gibi ünlü 
şeflerden ve sanatçılardan 
övgüler ve yorumlar aldık.” 
şeklinde konuştu.
Açıkgöz son olarak, 
“Amacımız bizim 
kültürümüz ve değerlerimizle 
çocuklarımıza müzikal 
anlamda bir dizi çekebilmek. 
Bu amaçla TRT’ye ulaşmak 
ve ilgili kurumların bizi 
desteklemesini istiyoruz. 
Susam Sokağı her ne kadar 
ülkemizde tek kukla dizisi 
olarak bilinse de yeni kukla 
karakterlerimizle ülkemizin 
kukla kültürüne dâhil olmak 
istiyoruz. Türkiye’nin 
her yerinde gösteriler 
yapıp, çocuklarımızı 
bilinçlendirmek ve kendi 
müziğimiz ve kendi 
kültürümüzle eğitimler 
yapmak istiyoruz.” ifadelerini 
kullandı.

Haber: Aslıhan Sezek

Türkiye’nin İlk Çok Sesli Kukla 
Korosu: “Kuklapella”
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“Sağlıklı Nesil Yetiştirmenin 
İlk Adımı Okul Öncesi Eğitimi” 

Koşamayanlar İçin Koştular

“Engel Bedende 
Değil Yürektedir”

Okul öncesi eğitimin önemine değinen İnönü Üniversitesi Temel 
Eğitim Bölüm Başkanı Dr. Öğr. Üyesi Hikmet Zelyurt okul öncesi 
eğitim ile ilgili merak edilen soruları cevapladı. 

10-16 Mayıs Engelliler Haftası sebebiyle Engelsiz İnönü Topluluğu ve Engelsiz 
İnönü Koordinatörlüğü tarafından İnönü Üniversitesi Mediko Meydanı’nda 
engellilerin gündelik hayatlarında karşılaştıkları problemlere dikkat çekmek, 
engelli bireylerle empati kurmak için “Koşamayanlar İçin Koşu” etkinliği 
düzenlendi.

Engelsiz İnönü Koordinatörlüğü ve Engelsiz 
İnönü Topluluğu (ENİTO) tarafından 
Dünya Engelliler Haftası vesilesiyle İnönü 
Üniversitesi Hoca Ahmet Yesevi Konferans 
Salonunda “Engellilerle Empati” konulu 
konferans düzenlendi.

Okul öncesi eğitimin 
dünyanın her yerinde eğitim 
basamağının ilkini ve en 
önemlisini oluşturduğuna 
değinen Zelyurt “0-6 yaş 
dönemi çocukların hassasiyet 
içinde bulundukları bir 
dönemdir. İlk kez hayata 
katılacakları, adımların 
atıldığı tohumun tabiri 
caizse büyümeye başladığı 
bir dönemdir. Bu dönem 
ihmal edilmeyecek kadar 
önemlidir.”  dedi. Okul öncesi 
eğitimde çocuklara bilgi 
vermekten ziyade sağlıklı 
nesil yetiştirmenin daha 
önemli olduğunu belirten 
Hikmet Zelyurt, çocuklar 
için bu dönemde atılacak 
adımların tüm ileriki yaşamını 
etkileyen bir dönem olduğuna 
dikkat çekti. 

Çocukların okul öncesi 
eğitime erken yaşta 
başlamaları gerektiğine 
değinen Zelyurt “Çocuğun 
sosyalleşmesi açısından 
ne kadar erken arkadaş 
grupları, akran gruplarını 
içine alırsak o kadar iyidir. 
Bu bir kreşte olabilir, bu 
bir okul öncesi eğitimde 
olabilir. Ancak oyuncakların 
önemli olduğu kadar çocuk 
için çocuk daha önemlidir.” 
şeklinde konuştu. Okul öncesi 
dönemde çocuklara yönelik 
eğitim ortamları şuandaki 
programların yetersiz 
olduğunu söyleyen Zelyurt 
“Okul yapılarındaki mimari 
özellikler değişmelidir. 
Çocukların rahatlıkla 
ihtiyaçlarını giderebilecekleri 
lavabolar, tuvaletler, tüm 
sistemler, oyuncaklar baştan 
sona yenilenmelidir. Okul 
öncesi kurumlarda yemekhane 
olmalı, kütüphaneler olmalı, 
çocuklara yemek verilmeli, 
aileler yemek taşımamalıdır. 
Çocuklar hem sosyalleşmenin 
hem de birlikte yemek 
yemenin kurallarını 
öğrenebilmelidir.” ifadelerini 
kullandı.
Okul öncesi eğitime 
katılımı çocuğun 

okuldaki başarılarına, 
sosyalleşmelerine yardımcı 
olduğunu söyleyen Zelyurt 
“Aile günleri olmalı, aile 
sınıfa gelmeli, oranın bir 
parçası olduğunu bilmeli, 
okulu tanımalıdır. Çocuk 
aileden apayrı bir ortamda, 
okulda yepyeni bir ortamda 
değil okul ortamı ile aile 
ortamı birbirine benzemelidir. 
Okul başarısının yüzde 
60’ı aileden kaynaklanır.” 
dedi. Çocuğun okul öncesi 
eğitim sırasında ailelerin 
sorumlulukları hakkında 
bilgi veren Zelyurt, ailelerin 
çocuklarıyla ilgilenmesi, 
onları desteklemesi ve 
çocuklarla birlikte oynaması 
gerektiğini dile getirdi. 
Çocuğun okulla uyum 
sağlayamama durumunu 
anne ve babasından 
ayrılmak istememesinden 
kaynaklandığını belirten 
Zelyurt, okulun sosyal 
alanların ve eğlenme 
merkezlerinin de içinde 
bulunduğu birer cazibe 
merkezi haline getirildiğinde 
çocukların okulu 
sevebileceğini söyledi. 
Haber: Merve İnan

Konferansa Engelsiz 
İnönü Koordinatörü Dr. 
Öğr. Üyesi Mehmet Ilkım, 
Engelsiz İnönü Koordinatör 
Yardımcısı Orhan Şahin, 
ENİTO danışmanı Dr. 
Öğr. Üyesi Hasan Arslan, 
Engelsiz İnönü Birim 
Sorumlusu Nurhan Sevinç, 
ENİTO Başkanı Fahriye 
Emine, ENİTO üyeleri 
ve öğrenciler katıldı. 
Konferansa konuşmacı 
olarak katılan Dr. Öğr. 
Üyesi Mehmet Ilkım, 
anne ve babaların empati 
duygusunun çocuklara iyi 
anlatılması gerektiğini, 
özellikle de küçülen aile 
tiplerinde buna daha çok 
dikkat edilmesi gerektiğini 
söyledi.
llkım, hayatın her anında 
empati kurulması gerektiğini 
ve engelli bireylerle empati 
kurarken de dikkat edilmesi 
gereken önemli noktaların 
olduğunu belirterek 
“Engelli bireylerle empati 
kurarken öncelikle bireyi 
olduğu gibi kabul etmemiz 
gerekiyor. Bireylere saygı 
ve sevgi duyulması, onlara 

değer verilmesi gerekiyor.” 
ifadelerini kullandı. Mehmet 
Ilkım, engelli birey ailelerinin 
yaşam tarzının bireye göre 
şekillendiğini dolayısıyla 
onların ailesi ile de iletişim 
kurarken dikkat edilmesi 
gerektiğini vurguladı.
Engelli bireylerin sosyal 
ortamlara taşınmasının önemli 
olduğuna değinen Ilkım, 
sözlerine şöyle devam etti: 
“Engelli bireylere yönelik 
aşırı koruyucu davranışlardan 
kaçınmamız gerekiyor. 
Çünkü aşırı koruyucu 
tedbirler bireylerde hem 
tembelliğe neden oluyor hem 
de bireyin hayata bağlılığını 
biraz daha geciktirmiş 
oluyor. Bu bireylere biraz 
daha özgüven aşılamamız 
gerekiyor ya da bireyi 
tamamıyla da kendi haline 
bırakmamak gerekiyor.” 
Son olarak Mehmet Ilkım, 
engelli bireylere sorumluluk 
verildiği takdirde, topluma 
kazandırılmış bireyler 
olacaklarını ifade etti.
Haber: Fatma Pekdemir 
Kübra Yılmaz

Etkinliğe Engelsiz İnönü 
Koordinatörü Dr. Öğr. 
Üyesi Mehmet Ilkım, 
Engelsiz İnönü Koordinatör 
Yardımcısı Orhan Şahin 
ve İnönü Üniversitesi 
Engellilerde Egzersiz 
Spor Yönetimi Bölümü 
öğrencileri katıldı. Etkinlik 
hakkında konuşan Engelsiz 
İnönü Koordinatörü Dr. 
Öğr. Üyesi Mehmet Ilkım 
şunları söyledi: “Engelsiz 
İnönü Koordinatörlüğü ve 

Engelsiz İnönü Topluluğu 
(ENİTO) ile beraber 
ortaklaşa düzenlediğimiz, 
‘Koşamayanlar İçin Koşu’ 
etkinliği 10-16 Mayıs Dünya 
Engelliler Haftası vesilesiyle 
gerçekleşti. Bu yarışta İnönü 
Üniversitesi Engellilerde 
Egzersiz Spor Yönetimi 
Bölümü öğrencilerimiz 
koştu. Buradaki amaç 
koşamayan engelli 
bireylerle empati kurarak 
bir nebze de olsa o bireyleri 
anlamaya çalışmaktı. 
Yarışma, kaybedenin 
olmadığı, şenlikli bir 
şekilde gerçekleşti. Engelsiz 
İnönü Koordinatörlüğü yıl 
boyunca çeşitli etkinlikler 
zaten yapıyor bu da 
etkinliklerimizden sadece 
bir tanesi. Bu amaçla biz 

üniversitemizdeki bütün 
engelli bireylere ulaşıp 
o bireylerimizle sürekli 
iletişim içerisinde bulunmak 
istiyoruz. Bu vesileyle 
üniversitemizde okuyup 
da engeli olan bütün 
öğrencilerin bize bir şekilde 
ulaşmalarını istiyoruz. 
İnönü Üniversitesi’nin 
web sitesinde yer alan 
‘Engelsiz İnönü’ adlı 
bir sayfa bulunmakta. 
Web sitemizin üzerinden 
bize ulaşabilirlerse biz 
öğrencilerimizin eğitim 
haklarıyla ilgili bütün 
sorunlarıyla ilgilenmek 
istiyoruz.” Yarışma, 
katılımcı öğrencilere verilen 
madalyaların takdimiyle son 
buldu.
Haber: Nisa Badem
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Karaciğer Naklinde Dünya 
Tıp Tarihinde Bir Milat

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Tıp Merkezi (TÖTM)’nde ilk kez eş zamanlı olarak 5 alıcıdan 5 vericiye 10 karaciğer 
nakli ameliyatı başarıyla gerçekleştirildi. Karaciğer nakli konusunda önemli başarılara imza atan İnönü Üniversitesi 
Turgut Özal Tıp Merkezi Karaciğer Nakli Enstitüsü gerçekleştirilen bu operasyonlarla Guinness Rekorlar Kitabı’na 
girmeyi hedefledi.
Ameliyatlar Sağlık 
İl Müdürü, noter ve 
uluslararası şahitler 
huzurunda gerçekleştirildi. 
Uluslararası şahitliği 
Amerika Birleşik Devletleri 
Yale Üniversitesi Tıp 
Fakültesi Öğretim Üyesi 
ve Organ Nakli Direktörü 
Prof. Dr. Şükrü Emre ile 
Azerbaycan Tıp Üniversitesi 
Organ Nakli Direktörü Prof. 
Dr. Nuru Bayramov yaptı. 
Ameliyata, Sağlık Bakanlığı 
Sağlık Hizmetleri Genel 
Müdürü Prof. Dr. Ahmet 
Tekin, Doku ve Organ Nakli 
Daire Başkanı Dr. Murat 
Öztürk, Yale Üniversitesi 
Organ Nakli Direktörü Prof. 
Dr. Şükrü Emre, Azerbaycan 
Tıp Üniversitesi Organ 
Nakli Direktörü Prof. Dr. 
Nuru Bayramov ve 35 cerrah 
girdi. 
Operasyon sonunda Malatya 
Valisi Aydın Baruş, İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay, Turgut 
Özal Tıp Merkezi Karaciğer 
Nakli Enstitüsü Müdürü 
Prof. Dr. Sezai Yılmaz, Yale 
Üniversitesi Organ Nakli 
Direktörü Prof. Dr. Şükrü 

Emre, Azerbaycan Tıp 
Üniversitesi Organ Nakli 
Direktörü Prof. Dr. Nuru 
Bayramov, Malatya Sağlık 
Hizmetleri Müdürü Prof. 
Dr. Ahmet Tekin, Sağlık 
İl Müdürü Doç. Dr. Recep 
Bentli ve ameliyat ekibi 
kameralar karşısına geçti 
ve operasyonlarla ilgili 
açıklamada bulundu.
11 Ameliyat Odasında 
100’den Fazla Kişi Çalıştı
Ameliyatların başarılı bir 
şekilde sonlandığını ve 
herhangi bir komplikasyonla 
karşılaşmadıklarını 
belirten Karaciğer Nakli 
Enstitüsü Müdürü Prof. 
Dr. Sezai Yılmaz “5 canlı 
vericili karaciğer nakil 
ameliyatını aynı anda 
başlatıp akşam itibariyle 
bitirmeyi planlamıştık. Şu 
anda herhangi bir sıkıntı 
yok. Hastalarımız sağlıklı 
bir şekilde yoğun bakıma 
geçmiştir. Bundan da 
son derece mutluyuz. 10 
ameliyat vardı, ayrıca bir 
de çıkarılan karaciğerlerin 
hazırlandığı bir oda vardı. 
11 oda çalıştı. Çok rahatlıkla 
100’ün üzerinde bir ekip 

bugün çalıştı.” şeklinde 
konuştu.
Rektör Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, ameliyat ekibine 
teşekkür ederek bu başarının 
Türkiye için büyük bir 
kazanç olduğunu dile getirdi. 
Rektör Kızılay “5 canlı 
vericili karaciğer nakli 10 
hastamıza, sayın hocamızın 
açıkladığı hazırlanma 
odası dâhil 11 ameliyat 
odasında şuan itibariyle 
tamamlandı. Hastalarımız 
şifa ile yoğun bakıma 
alındı. Malatya noterimizin 
tespitiyle ameliyatlar şeffaf, 
açık bir şekilde başarıyla 
tamamlandı. Kayıt altına 
alındı.” dedi.
Yale Üniversitesi Organ 
Nakli Direktörü Prof. Dr. 
Şükrü Emre ise konuyla 
ilgili olarak, “10 kişinin 
hayatı bu ekibin elindeydi. 
Bunun bilincinde olarak 
son derece titiz, dikkatli 
bir şekilde çalışarak bütün 
ameliyatları başarıyla 
sonuçlandırdılar. Hepsi ile 
ayrı ayrı iftihar ediyorum.” 
ifadelerini kullandı.
“TÖTM Tıp Tarihine İmza 
Attı”

İnönü Üniversitesi Turgut 
Özal Tıp Merkezi Karaciğer 
Nakli Enstitüsü’nün tıp 
tarihine geçecek bir başarıya 
imza attığını söyleyen Vali 
Aydın Baruş Malatya’nın 
karaciğer nakli konusunda 
dünyada bir marka 
haline geldiğini belirtti. 
Baruş, karaciğer nakli 
ameliyatlarında 100’ü aşkın 
kişinin çalıştığını vurguladı. 
Sağlık Bakanlığı Sağlık 
Hizmetleri Genel Müdürü 
Prof. Dr. Ahmet Tekin ise 
ameliyat ekibini tebrik 
ederek, hastalara şifa diledi.
Azerbaycan Tıp Fakültesi 
Organ Nakli Direktörü 
Prof. Dr. Nuru Bayramov 

ise ameliyat ekiplerini 
tebrik etti. Bayramov,  bir 
Azerbaycanlı olarak böyle 
bir başarının içerisinde 
yer almaktan çok mutlu 
olduğunu dile getirdi. Sağlık 
İl Müdürü Doç. Dr. Recep 
Bentli ise hem Malatya hem 
de Türkiye adına büyük bir 
onur yaşadıklarını belirterek 
ameliyat ekiplerine teşekkür 
etti.

Haber: Merve İnan- Hatice 
Yetmen- Çiğdem Erhan- 
Kübra Yılmaz- Faruk 
Küçük- Aslıhan Sezek- 
Edanur Baytak
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Operasyona Şahitlik Edenler 
Konuştu

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Tıp Merkezi (TÖTM)’nde ilk kez eş zamanlı olarak 5 alıcıdan 5 vericiye 10 karaciğer 
nakli ameliyatı öncesinde başta Rektör Prof. Dr. Ahmet Kızılay olmak üzere diğer şahitlik edenler konuyla ilgili 
konuştu. 
Malatya Valisi Aydın 
Baruş
Malatya Valisi Aydın 
Baruş “Bugüne kadar 
2 bin 500’ün üzerinde 
nakil gerçekleştirildi. 
Şuanda da yıllık olarak 
250 civarında karaciğer 

nakli gerçekleştiriliyor ki 
buradaki doktorlarımızın 
ne kadar büyük bir başarı 
gösterdiklerini ve her şeyden 
ümidini kesmiş hastalarımızı 
şifaya kavuşturduklarını 
ispatlıyor. Bugün de bu 
operasyonların başarılı 
gerçekleştirilmesini 
diliyorum.” ifadelerini 
kullandı.

Malatya Büyükşehir 
Belediye Başkanı 
Selahattin Gürkan
Malatya Büyükşehir 
Belediye Başkanı Selahattin 
Gürkan “Gurur duymamak 
mümkün değil. Bunun 
içerisinde yer alan ekibe 
teşekkür ediyorum. 
Rektöre ve Sezai hocaya 
teşekkür ediyorum. Organ 
transplantasyonuyla 
ilgili bir yarış içerisinde 
olması Avrupa’da birinci 
dünyada ikinci olması ve 
birinciyi zorlar bir tablo 
içerisinde olması ve bizim 
gördüğümüz kadarıyla 
bugün Guinness Rekorlar 
Kitabı’na girecek beş alıcı 
verici transplantasyonu 
gerçekleştirilmesi çok 
önemli. Buradaki amaç 
Turgut Özal Tıp Merkezi’ni 

bu işleri çok önceden 
başlattığını yaptığını ve 
yapmaya devam ettiğini ve 
edeceğinin bir göstergesi 
ve bu anlamda şifalı ellerin 
bütün Türkiye ve dünyadaki 
bu tür hastaların buraya 
gelmesi noktasında ve 

Turgut Özal Tıp Merkezi 
aynı zamanda sağlık turizmi 
noktasında önemli bir 
merkezdir.” dedi.

Rektör Prof. Dr. 
Ahmet Kızılay
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 
yaklaşık 100 kişilik 
bir ameliyat ekibiyle 
gerçekleştirilen karaciğer 
nakliyle ilgili olarak, 
“10 ameliyathane çalıştı. 
2002’den bugüne 2 bin 
500’den fazla karaciğer 
naklini başarıyla yapmış 
çok büyük bir ekibimiz var. 
Amacımız rekor kırmak 
değil. Rekor kırmaksa bu 
ekibimiz bütün rekorları 

kırdı. Buradaki amacımız, 
gücümüzü, altyapımızı, 
donanımımızı, 2 bin 
500’den fazla karaciğer 
nakli yapan enstitümüzü 
ve ekibimizi gündeme 
getirmek. Üniversitemizin 
bu gücü, Türkiye’nin 
gücü.” şeklinde konuştu. 
Karaciğer naklinde yıllardır 
ilk sırada olduklarının altını 
çizen Rektör Kızılay, bunu 
tekrar Türkiye ve dünyaya 
sunmak istediklerini ve bunu 
gerçekleştirirken her şeyi 
kayıt altında yaptıklarını 
söyledi.

Sağlık Hizmetleri 
Genel Müdürü Prof. 
Dr. Ahmet Tekin   
Sağlık Bakanlığı Sağlık 
Hizmetleri Genel Müdürü 
Prof. Dr. Ahmet Tekin  
“Burada organ nakli 
konusunda farkındalık 
oluşturmak çok önemli. 
Sağlıkta dönüşüm programı 
kapsamında ülkemizde 

sağlık alanında önemli 
gelişmeler oldu. 2000’li 
yıllarda yüzlerce hasta 
organ nakli için yurt dışına 
giderken, 2019 yılında 
yüzlerce hasta organ nakli 
için ülkemizi tercih etmeye 
başladı. Özellikle Malatya 
İnönü Üniversitesi Karaciğer 
Nakli Enstitüsü Müdürü 
Prof. Dr. Sezai Yılmaz 
hocamızın çok büyük 
katkısı var. Kendisi yılda 
yaklaşık ortalama 250 naklin 
yapıldığı, şimdiye kadar 
2500’ün üzerinde naklin 

yapıldığı merkezimizin 
direktörüdür. Aynı zamanda 
sadece başarılı nakilleriyle 
kalmayıp yurt içinden yurt 
dışında yüzlerce kişinin 
yetiştirilip ülkemizin 
hizmetine sunduğu bir 
eğitim merkezidir.” şeklinde 
konuştu.

Organ Nakli Direktörü 
Prof. Dr. Şükrü Emre
Dünya üzerinde bir miladın 
gerçekleştirildiğini belirten 
Yale Üniversitesi Organ 
Nakli Direktörü Prof. 
Dr. Şükrü Emre “Geçen 
sene üç tane nakil beraber 
yaptığımızda Sezai hoca ve 
Ahmet hoca konuşmuştuk 
ve böyle bir şeye karar 
vermiştik. Türkiye, bu 
ameliyatların ne kadar 
başarıyla yapıldığının bir 
kanıtıdır. Sadece Türkiye 
için değil dünya içinde 
duyurulmasının çok önemli 
olduğunu düşünüyorum. 
İnşallah bunu bugün 
başaracağız. Tabi ki 
bizim eksik taraflarımızın 
neler olduğunu söylemek 
istiyorum. Araştırmada, 
bilgi toplamada ve bunları 
yayınlamada eksiklerimiz 

var. Tabi ki bunları da 
tamamlayacağız. Tabi ki 
bu gün de bizim için bir 
milat olacak. Bundan sonra 
eminim ki dünya üzerinde 
Malatya ekibinin özel bir 
yeri olacak. Bundan dolayı 
da ben çok çok mutluyum.” 
dedi.

TÖTM Karaciğer 
Nakli Enstitüsü 
Müdürü Prof. Dr. Sezai 
Yılmaz
TÖTM Karaciğer Nakli 
Enstitüsü Müdürü Prof. 
Dr. Sezai Yılmaz, “Bugün 
burada yaptığımız işlem 
özünde kesinlikle bir 
rekor denemesi değil. 
Hiçbir şekilde insan 
sağlığı üzerinden bir deney 
yapmıyoruz ama burada aynı 
anda gelen 5 acil karaciğer 
nakli bekleyen hastaya 
nakil yapacağız başka bir 
amacımız yok. Çok önemli 
bir şey bu.” dedi.

Haber: Merve İnan- Hatice 
Yetmen- Çiğdem Erhan- 
Kübra Yılmaz- Faruk 
Küçük- Aslıhan Sezek- 
Edanur Baytak
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Türkiye Gazeteciler Cemiyeti Başkanı Turgay Olcayto, İNÜHABER’e konuşarak sektörün genel değerlendirmesini yaptı. 
Olcayto, iyi bir gazetecinin öncelikli olarak kendisine ve okuruna karşı sorumluluğunun olduğunu söyledi.

İletişim camiasının en çok bilimsel çalışma üreten hocaları arasında yer alan İstanbul Üniversitesi İletişim Fakültesi Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Suat Gezgin, akademisyenliği bir meslekten çok, bir hayat biçimi olarak görüyor. 

“Gazetecinin Kendisine ve 
Okuruna Sorumluluğu Vardır” 

“Öğrenciler İyi Bir İletişimci 
Olmak İçin Çabalamalı” 

Türkiye de basının 
demokrasiye katkısının 
olduğunu söyleyen Türkiye 
Gazeteciler Cemiyeti 
Başkanı Turgay Olcayto, 

eğer demokrasi varsa, 
özgür basının da olduğunu 
belirtti. Olcayto “Demokrasi 
yoksa basında güdümlü 
bir gazetecilik vardır. Bu 

da halkı aydınlatan, halkın 
ufkunu açan bir gazetecilik 
değildir. Biliyorsunuz 
totaliter ülkelerde gazetelerin 
sayısı kısıtlıdır, belli 
saatte çıkar belli saatte 
tükenir çünkü başka gazete 
yoktur, yaşatmazlar ve 
eleştiri yoktur.  Eleştirel 
gazeteciliğinde olmadığı 
yerde basın özgürlüğü 
yoktur zaten.”
Türkiye’de ki yerel basının 
sorunlarına değinen 
Turgay Olcayto “Yerel 
basın hep itilip kakılmıştır. 
Mesela bugün büyük tirajlı 
gazetelerin önemi kalmadı. 
Çünkü büyük tirajlı gazeteler 
kendi eklerine çıkıp, 
yerelin olduğu yerlerde 
kullanmaya başladıkları 
anlarda zaten yerelin gücü 
bitti. Türk basınında, yerelin 
birçok önemli işlevi var. 

Mesela Adana’nın ‘Yeni 
Adana Gazetesi’  Kurtuluş 
Savaşı’nda mücadelesini 
siren vagonu içerisinde 
sürdürmüştür.” Olcayto, 
yerel basının gerektiği 
mesafeyi ayarlamasının 
önemine değinerek, öncelikli 
olarak demokrasinin dilini 
yerleştirilmesi gerektiğini 
vurgulayarak “Bunu 
yaptıktan sonra diğerleri peşi 
sıra gelecektir.” dedi. İyi 
bir gazetecinin nasıl olması 
gerektiğine değinen Olcayto 
“Gazetecinin öncelikle bilgi 
birikimi, donanımı olmalıdır. 
Çok okuyan ve gerçekten 
yüreğinde o gazetecilik 
damarı olan, her şeyi 
merak eden ve onu sonuca 
ulaştırmaya çalışan, iyi bir 
gazetecidir.”
Türkiye Gazeteciler 
Cemiyeti Başkanı Olcayto, 

iyi bir gazetecinin en büyük 
sorumluluğunun kendisine 
ve okuruna karşı olduğunu 
belirterek şu ifadeleri 
kullandı: “Gazetecinin en 
büyük sorumluluğu bir 
kere kendisine ve okuruna 
karşı sorumluluğudur. 
Onun dışında vatana, 
millete sorumluluğu vardır. 
Patronuna olan sorumluluğu 
daha sonra gelir. Ama önce 
kendine sorumluluğu ve 
okura sorumluluğu çok 
önemlidir. Bu konuda da 
bizim Türkiye Gazeteciler 
Hak ve Sorumluluk 
Bildirgesini okumanızı 
isterim. Özellikle üçüncü 
maddesini çok dikkatli 
okuyun. Bu anayasamızda 
kabul edilir bu bildirgedir.”
Özel Haber: 
Çiğdem Erhan
Fotoğraf: Faruk Küçük

İstanbul Üniversitesi Senato 
Üyesi, Basın İlan Kurumu 
ve Basın Konseyinde 
Yönetim Kurulu Üyesi 
olarak görev alan, Türkiye 
Sözlü Basın Tarihi isimli 
eser olmak üzere iletişim 
alanında birçok kitap çıkarıp 
yayınlar hazırlayan Prof. 
Dr. Suat Gezgin yakın 
zamanda emekliliğe ayrıldı. 
Gezgin, teknoloji çağının 
hızla gelişmesiyle dijital 
bir evrene hapsolunduğunu 

ve böyle bir ortamda 
iletişim çalışmalarının 
hız kazanması gerektiğini 
söyleyerek, “Günümüzde 
her şey çok hızlı değişiyor, 
dönüşüyor. İletişim 
biçimlerimiz farklılaşıyor, 
gündelik yaşamımız buna 
bağlı olarak başka bir 
hâl alıyor. Düşünecek, 
araştırılacak, söyleyecek 
çok şey var. Bir şeyler 
üretmek gerekiyor. Benim 
gözümde akademisyenlik 

bir meslekten çok, bir hayat 
biçimi.” dedi. 
Yeni medyanın, gazetecilik 
mesleğinde bir dönüşüm 
yaşanmasına neden 
olduğunu ifade eden 
Suat Gezgin “Bireylerin 
iletişimi, bilgiye ve habere 
ulaşımı, bilgi ve haber 
paylaşımı tamamıyla 
değişti. Ancak şu da var 
ki geleneksel medyanın 
yetemediği noktalar olduğu 
için yeni medya olgusu 
ortaya çıktı ve şu anda 
geldiğimiz noktada, yeni 
medya geleneksel medyayı 
besleyip dönüştürüyor. 
Geleneksel medya içerikleri 
artık dijital ortamda da 
üretiliyor, saklanıyor.” 
şeklinde konuştu. Dijital 
ortamlar geleneksel medyayı 
kendine çektikçe geleneksel 
medyanın da bu dijital 
ortama doğru yönlenmeye 
başladığını belirten Prof. 
Dr. Suat Gezgin, geleneksel 

medya içeriklerinin 
günümüzde dijital ortamlara 
uygun şekilde üretildiğini 
dile getirdi. 
Türkiye’de fikir gazeteciliği 
yapan gazetelerin sayılarının 
az olduğunu ifade eden 
Gezgin,  şunları söyledi: 
“Toplumsal olaylara duyarlı 
ve bunu bir yurttaşlık görevi, 
daha doğrusu hakkı olarak 
tanımlayan bir örnekten 
söz ediyoruz. Dolayısıyla 
bu örnek; basının ülke 
sorunlarına dönük 
kayıtsız kalamayacağının 
ve bu konuda aktif bir 
sorumluluğu olduğunu 
gösteren bir örnektir. Tıpkı 
Şinasi’nin dile getirdiği 
gibi özgürlüğün bir aracıdır, 
gazeteler. Dolayısıyla 
yeri geldiğinde ‘Sultan’a 
da haddini bildirmesini 
bilmelidir!”
İletişimin, yaşamın tüm 
süreçleriyle iç içe olan ve 
hayatın temelini oluşturan 

bir olgu olduğunu ifade 
eden Suat Gezgin “Çünkü 
iletişim bir ihtiyaç, haber 
almak bir ihtiyaç… 
Dolayısıyla her şeyden 
önce iletişim fakültelerinde 
okuyan öğrencilerin iyi 
bir “iletişimci” olmak için 
çabalaması gerekiyor” dedi. 
Gençlerin iletişim alanında 
kendini geliştirmeleri 
için tavsiyelerde bulunan 
Gezgin, her konu hakkında 
fikir sahibi olmak için 
bol bol gezmeli, okumalı, 
izlemeli ve her şeyden önce 
iletişim kurmasını bilmesi 
gerektiğini belirtti. Gezgin, 
İletişim Fakültelerinde 
okuyan hayali gazetecilik 
veyahut iletişime dair bir 
meslek olan öğrencilerin, 
üniversitede aldıkları teorik 
eğitimi pratik eğitimle 
birleştirdikleri sürece iyi bir 
iletişimci olabileceklerini 
söyledi.
Haber: Hatice Yetmen
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İnönü Üniversitesinde 
Bahar Konseri

4. Sınıf Öğrencilerinin 
Yıl Sonu Resim Sergisi

Dünya Dans Gününe 
Özel Tango Gösterimi 

Grafik Tasarım ve 
Resim Sergisi Açıldı

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Kongre ve Kültür 
Merkezi’nde Müzik Öğretmenliği Programı Yaylı Çalgılar 
Orkestrasının 30. yılın ikinci büyük konseri olan Bahar 
Konseri düzenlendi.Derneği’nin Kurucusu ve Oscar 
yarışmacısı Nabat filmi ile tanınan Film Yapımcısı Elchin 
Musaoglu İNÜHABER’e konuştu.

İnönü Üniversitesi Eğitim Fakültesi Resim İş 
Öğretmenliği Bölümü 4.  sınıf öğrencileri tarafından 
düzenlenen “Yıl Sonu Resim Sergisi”, Turgut Özal 
Kongre ve Kültür Merkezi’nde açıldı.

İnönü Üniversitesi Dans Topluluğu tarafından bu yıl 
üçüncüsü düzenlenen Tango gösterimi Güzel Sanatlar ve 
Tasarım Fakültesi Konferans Salonu’nda gerçekleştirildi.

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Kongre ve Kültür 
Merkezi’nde Güzel Sanatlar ve Tasarım Fakültesi 
Resim ve Grafik Tasarım Bölümü 4. sınıf öğrencilerinin 
çalışmaları sergilendi. 

Koro Şefliğini Prof. Dr. Ersan 
Çiftçi’nin yaptığı konsere, İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Ahmet Kızılay, Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Nusret Akpolat, Rektör 
Danışmanı Prof. Dr. İlhan Erdem, 

Eğitim Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Nevzat Bayri, akademik ve idari 
personel ile öğrenciler katıldı. 
Konser öncesi İNÜHABER’e 
konuşan Koro Şefi Prof. Dr. 
Ersan Çiftçi, konserde evrensel ve 
ulusal, çağdaş müzik örneklerinin 
bulunduğunu belirtti. Bunların 
içinde düzenlenmiş türküler, 
Mozart, Çaykovski ve birçok 
film müziklerinden örneklerin 

bulunduğunu ve bunların da 
geniş bir yelpazede sunulacağını 
dile getirdi. Ayrıca bu konserin 
bir özelliğinin daha olduğuna 
dikkat çeken Çiftçi, güncel pop 
müziklerinden örneklerin var 

olduğunu ve bu örneklerin orkestra 
ile düzenlenmiş şekillerine yer 
verildiğini dile getirdi. “Kadınım”, 
“Sakarya Türküsü”, “Seherde 
Bir Bağa Girdim” isimli şarkılar, 
konserde çalınan parçalar arasında 
yerini aldı.Konser bitiminde Rektör 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, Koro Şefi 
Prof. Dr. Ersan Çiftçi’ye ve koro 
üyelerine çiçek takdim etti.
Haber: Rukiye Taşkın

Açılış törenine Rektör Prof. Dr. 
Ahmet Kızılay, Eğitim Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Nevzat Bayri, 
Dekan Yardımcısı Dr. Öğr. 
Üyesi Hikmet Zelyurt, Resim İş 
Öğretmenliği Bölüm Başkanı Doç. 
Dr. Meysem Samsun, Mevlana 
Ortaokulu 5. ve 6. sınıf öğrencileri 
ve öğretmenleri, akademik ve idari 
personel ile öğrenciler katıldı. 
Geleneksel olarak her yıl düzenlenen 

sergide bu yıl Resim İş Öğretmenliği 
Bölümü 4. sınıf öğrencilerinin 
yapmış olduğu resim, baskı resim, 
grafik tasarım ve heykel çalışmaları 
sergilendi. Rektör Kızılay, açılışı 
yapılan sergiyi gezerek öğrenci ve 
hocalarından çalışmalar hakkında 
bilgi aldı ve sergide emeği geçenleri 
tebrik etti.
Haber: Rukiye Taşkın 
 Arzu Ergün

Programa Sağlık Kültür ve Spor 
Şube Müdürü Dilek Seçkin, Dans 
Topluluğu Başkanı Zeynep Hazal 
Deniz, Dans Topluluğu Eğitmeni 
Volkan Şahinoğlu,  akademik 
ve idari personel ile öğrenciler 
katıldı. Tango, Solo ve Kaleografi 
dansları ile başlayan gösteriminin 
ardından müzik dinletisi ve Tango, 
Solo, Kaleografi dansları ile son 
buldu. Dans topluluğu eğitmeni 
Volkan Şahinoğlu, sunmuş 
oldukları gösteriyi ortalama altı 
aylık bir sürede hazırlandıklarını 
ve daha önce hiç dans etmeyen 
öğrencilere dansı öğreterek, bir ay 

gibi kısa bir süre sonunda gelinen 
noktada öğrencilerini, disiplinli 
çalışmalarından dolayı kutladığını 
söyledi. Sağlık Kültür ve Spor 
Şube Müdürü Dilek Seçkin,  Dans 
Topluluğu Eğitmeni Volkan 
Şahinoğlu ve ekibinin yapmış 
oldukları gösterilerden dolayı 
teşekkür etti ve “29 Nisan Dünya 
Dans Gününü”  kutladı. Programın 
sonunda Sağlık Kültür ve Spor Şube 
Müdürü Dilek Seçkin tarafından 
Volkan Şahinoğlu’na çiçek takdim 
edildi.
Haber:  Kübra Yılmaz 
Hatice Yetmen

Düzenlenen sergiye İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Ahmet Kızılay, Güzel Sanatlar ve 
Tasarım Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Bülent Yılmaz, Grafik Tasarım 
Bölüm Başkanı Dr. Öğr. Üyesi 
Sevtap Kanat, Grafik Tasarım 
Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. 

Fatih Özdemir, Güzel Sanatlar ve 
Tasarım Fakültesi Resim Bölümü 
Dr. Öğr. Üyesi Mesut Yaşar,  
akademik personel ve öğrenciler 
katıldı. Açılışın ardından sergiyi 
gezen Rektör Kızılay, öğrencilerin 
çalışmaları hakkında bilgi aldı.
Haber: Şükran Sulubay
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“Farah Bir Suriye Dramı” isimli ödüllü kısa filmin Yönetmeni ve Senaristi Oktay Alkan ve filmin sevilen oyuncusu 
İclal Nihal Çetin’le keyifli bir röportaj gerçekleştirdik. Alkan, filmlerinin konusunun ağırlıklı olarak dram olduğunu 
ancak bir izleyici olarak kendisinin komedi ve aşk filmlerini izlediğini söyledi.

“Farah Bir Suriye Dramı” Filminin Yönetmeni Oktay Alkan 
Dram Çekiyor Ama Komedi İzliyor

10 yıldır sinema sektöründe 
olduğunu ve son 3 yıldır 
kendi filmlerini çektiğini 
dile getiren Yönetmen Oktay 
Alkan çektiği filmlerin 
genelinin konu olarak dram 
ağırlıklı olduğunu ama 
bunun yanı sıra kendisinin 
bir izleyici olarak komedi 
ve aşk filmlerini tercih 
ettiğini söyledi. Alkan 
dram filmleri çekme 
nedenlerinden bahsederek 
insanların yaşadığı olayları 
beyaz perdeye aktarmaktan 
hoşlandığını, insanların 
bu tarz olayları görüp en 
azından empati kurup “bizim 
de başımıza gelebilir” diye 
düşünmelerini istediğini 
dile getirdi. Bir gün 
yönetmenlik ve senaristlik 
arasında seçim yapmak 
zorunda kalırsa yönetmenliği 
seçeceğinden söz eden 
Alkan “Yönetmenliği 
tercih ederdim çünkü 
yaptığım işi seviyorum 
severek yapıyorum. 
Severek yaptığım için 

de işlerimin kaliteli 
olduğuna inanıyorum. En 
son çektiğimiz Farah adlı 
çalışmamız Uluslararası 
International Film 
Festivalinde finalist oldu.” 
ifadelerini kullandı. 
Filmlerinde hem ünlü 
kişilerle hem de ismi 
duyulmamış insanlarla 
çalıştığını belirten Alkan 
bunun nedeninin yeni 
insanlara da fırsat vermek 
olduğunu söyledi. Alkan 
“Yeni yüz derken yoldan 
her geçene de hadi gel seni 
oyuncu yapalım demiyorum. 
Seçiyoruz başarılı olan daha 
önceden en azından tiyatro 
deneyimi olan, yoksa bile en 
azından bu işe yeteneği olan 
insanları tercih ediyoruz.” 
dedi. Başarılı bulduğu 
yönetmenlerden bahseden 
Alkan dünya çapında en 
başarılı bulduğu yönetmenin 
Quentin Tarantino olduğunu 
söyledi. Alkan “Türk 
yönetmenler arasında da 
kaliteli yönetmenlerimiz 

var. Ben bunlardan sadece 
bir tanesini seçemiyorum. 
Yurt dışında ülkemizi temsil 
eden Nuri Bilge Ceylan 
ve çalıştığım birkaç ünlü 
yönetmen var.” şeklinde 
konuştu. Alkan şu anda bir 
proje içerisinde olduğunu, 
normalde Türkiye’de 
çekilen korku filmlerinin 
beğenmediğini ama 
İstanbul’da şu anda bir 
korku filmi işi aldığını, 
filmin sadece yönetmenliğini 
yapacağını söyledi. Aldığı 
korku film projesinin de 
Türkiye’deki ilklerden 
olduğunu belirten Alkan; 
“Bizim çektiğimiz ilk 
olacak. Çünkü Türkiye’de 
korku filmleri genelde cin, 
peri üzerinden gidiliyor. 
İnsanlarımızı böyle şeylerle 
korkutmaya çalışıyorlar.” 
dedi. Son olarak yönetmen 
olmak isteyenlere 
tavsiyelerde bulunan Alkan 
“Bu işi eğer gerçekten 
yapmak istiyorlarsa kaliteli 
hocalarla çalışmalarını 
tavsiye ediyorum. Bu iş 
için yetenek kesinlikle şart. 
Çünkü herkesin bakış açısı 
farklı. Kesinlikle eğitim şart. 
Bir de sıkı bir disiplin olması 
lazım.” diyerek sözlerini 
sonlandırdı.
Farah Bir Suriye Dramı’n 
Oyuncusu İclal Nihal Çetin
Tiyatro ve Sinema Oyuncusu 

İclal Nihal Çetin, tiyatro 
oyunculuğu ve sinema 
oyunculuğu arasında bir 
seçim yapmak zorunda 
kalırsa tiyatroyu seçeceğini 
belirterek bunun sebebinin 
şu ifadelerle anlattı: “Tiyatro 
oyunculuğu başka bir şey.  
İzleyiciyle bire bir temas 
halindesin.  Bire bir duygu 
geçişi var. Sinema da çok 
güzel ama ben kesinlikle 
tiyatro derim.  Sordukları 
zaman da ben tiyatrocuyum 
diyorum.” Nihal Çetin 
“Müzik çok güzel, resim çok 
güzel ama tiyatro farklı bir 
sanat dalı. Yani benim ilk 
başladığım zaman ki halimle 
şimdiki halim arasında çok 
çok fark var. Kendinizi daha 
iyi ifade edebiliyorsunuz, 
daha iyi konuşabiliyorsunuz, 
daha rahat oluyorsunuz 
ve ben çocukların 
geleceği açısından 
kesinlikle okullarda 
drama, tiyatro eğitiminin 
yaygınlaştırılmasından 
yanayım. Eğitime ilk 
başladıkları zaman ki 
çocuklarla eğitim bittikten 
sonraki çocuklar arasında 
dağlar kadar fark var.” 
ifadelerini kullandı. Tiyatro 
ve sinema arasındaki 
temel farklara değinen 
Çetin, tiyatro da tekrarın 
olmadığını, seyirciyle 
birebir temas halinde ve 

duygu geçişlerinin olduğunu 
belirtti. 
Sessiz Çığlık filminde 
şiddet gören bir kadını 
canlandıran Nihal Çetin 
“Oyunculukta kendini karşı 
tarafın yerine koyacaksın. 
Sana bir karakter verildiyse, 
eğer şu kişiyi oynayacaksın 
denildiyse öncelikle 
gözlem yapmalısın, empati 
kuracaksın, bir şekilde olayı 
yaşıyormuş gibi olacaksın 
yani yaşamadan yapmacık 
oluyor. Yani şiddet gören 
bir kadın ne hisseder? 
Acı hisseder. Ben de acı 
hissettim.” şeklinde konuştu. 
İleriki süreçte tiyatro 
oyunculuğuna mı sinema 
oyunculuğuna mı devam 
edeceği sorusuna Nihal Çetin 
Yönetmen Oktay Alkan’la 
projelerinin devam edeceğini 
ama tiyatrodan kesinlikle 
vaz geçmeyeceğini söyledi. 
Çetin “Bence kimse 
hayallerini ertelemesin. 
Yapabilirim demek çok 
önemli. Adım atsınlar 
eğer seviyorlarsa tiyatroyu 
kendilerinde eğer birazcık da 
olsa o yeteneği görüyorlarsa 
kesinlikle adım atmalılar ve 
aileler çocuklarını kesinlikle 
yönlendirmeli.” diyerek 
sözlerini sonlandırdı.

Haber: Rukiye Taşkın



Programa, İnönü Üniversit-
esi Sağlık Bilimleri Fakült-
esi Dekanı Prof. Dr. Hatice 
Birgül Cumurcu, Sağlık 
Bilimleri Fakültesi Ebelik 
Bölüm Başkanı Doç. Dr. 
Yeşim Aksoy Derya, Malat-
ya İl Sağlık Müdürlüğü Halk 
Sağlığı Başkanlığı Bulaşıcı 
Olmayan Hastalıklar Pro-
gramlar Şube Müdürü ve 
Eğitim Sorumlusu Dr. Selma 
Aydın Felek, Halk Sağlığı 
Müdürlüğü yöneticileri, 
akademik personel ve öğren-
ciler katıldı.
Malatya İl Sağlık Müdürlüğü 
Halk Sağlığı Başkanlığı Bu-
laşıcı Olmayan Hastalıklar 

Programlar Şube Müdürü 
ve Eğitim Sorumlusu Dr. 
Selma Aydın Felek, 9 yıldır 
Neonatal Resütasyon kursu 
verdiklerini vurguladı. Felek 
“Kurs standartlarımızdan 
başlayacak olursak her 
kursun bir kurs sorumlusu 
vardır, bizim kursumuzun 
da bir sorumlusu vardı.  
NRP kitabımızda uygulama 
konusuyla ilgili sorunlar 
yaşamadık sadece bir parça 
canlandırıcımız yoktu.  Üç 
günlük kurs süresinde de-
vamsızlık yapan kursiyerim-
iz olmadı. 45 kursiyerimizle 
her dersin arkasından uygu-
lamalarımızla dersi tamam-

ladık ve sizler de ilk günün 
ardından el becerilerinizi 
geliştirdiniz hem teorik hem 
de yazılı sınavdan geçerek 
başarı sergilediniz.” dedi. 
Hedeflerinin anne ve bebek 
ölümlerini kabul edilebilir 
düzeye indirgemek olduğunu 
belirten Felek hedefler-
ine ulaşabilmek için ekip 
çalışmasının önemli old-
uğunu ifade etti.
İnönü Üniversitesi Sağlık 
Bilimleri Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Hatice Birgül Cu-
murcu Ebelik Bölümü’nün 
dünyada ve Türkiye’de 
öneminin giderek arttığını 
belirtti.  Cumurcu, normal 

doğumunun önemini vur-
guladı. Dekan Cumurcu, 
ebelik mesleğinin doğru 
bir şekilde uygulandığın-
da bebek ölümlerinde 
azalma olacağını belirtti. 
İnönü Üniversitesi Sağlık 
Bilimleri Fakültesi Ebe-
lik Bölümü ve Malatya 
İl Sağlık Müdürlüğünün 
düzenlediği program, 
Neonatal Resütasyon Kur-
su’nda başarılı olan kursi-
yerlere sertifikalarının 
verilmesiyle son buldu.

Haber: Nazime Aslı 
Çavlan
Muhammed Yıldırım
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Neonatal Resütasyon Kursu Sertifika Programı
İnönü Üniversitesi Sağlık Bilimleri Fakültesi Ebelik Bölümü ve Malatya İl Sağlık Müdürlüğü tarafından Neonatal 
Resütasyon Kursu Sertifika Programı düzenlendi.

Dünya Ebeler Günü
İnönü Üniversitesi Sağlık Bilimleri Fakültesi Ebelik Bölümü ve İnönü Üniversitesi Genç Yaşam Topluluğu 
tarafından düzenlen, İnönü Üniversitesi Turgut Özal Tıp Merkezi, Malatya Eğitim Araştırma Hastanesi, Temas 
Derneği Malatya Şubesi,  Türk Ebeler Derneği, Anadolu Ebeler Derneği ve BERA-ARGE Yazılım tarafından 
desteklenen 5 Mayıs Dünya Ebeler Günü Etkinliği gerçekleştirildi.

Hoca Ahmet Yesevi 
Konferans salonunda 
düzenlenen programa İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay, Sağlık 
Bilimleri Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Hatice Birgül 
Cumurcu, Hemşirelik 
Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Rukuye Aylaz, Fen 
Edebiyat Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Neslihan Durak 
ve öğretim elemanları 
ile öğrenciler katıldı. 
Programda konuşan Sağlık 
Bilimleri Fakültesi Ebelik 
Bölüm Başkanı Dr. Öğr. 
Üyesi Yeşim Aksoy Derya 
konuşmasında Uluslararası 
Ebeler Konfederasyonu’nun 
(ICM) 2019 yılı teması 
olan “Ebeler Kadın 
Haklarının Savunucusudur” 
sloganından bahsederek 

ebelerin tüm gücüyle 
Türkiye’de ve dünyada 
kadın haklarını savunduğunu 
belirtti. 
Türk Ebeler Derneği Eğitim 
Komisyonu Başkanı ve 
Sağlık Bilimleri Fakültesi 
Dekan Yardımcısı Dr. Öğr. 
Üyesi Tuba Uçar yaptığı 
konuşmada; Birleşmiş 
Milletler Sürdürülebilir 
Kalkınma Hedeflerine 
ulaşma konusunda ebelerin, 
hizmet veren temel unsur 
olduğunu dile getirdi. Sağlık 
Bilimleri Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Hatice Birgül 
Cumurcu konuşmasında 
şunları söyledi: “Anne ve 
çocuk sağlığı bir ülkenin 
gelişmişlik düzeyini 
gösteren en önemli sağlık 
göstergesidir. Ülkemizde 
özellikle son yıllarda anne 

ve bebek ölüm oranlarının 
büyük hızla indirilmesinde 
ebelerimizin rolü büyüktür. 
İnönü Üniversitesi Sağlık 
Bilimleri Fakültesi Ebelik 
Bölümü olarak lisans, lisans 
tamamlama, yüksek lisans 
ve doktora programları 
ile ülkemizin nitelikli ebe 
ihtiyacının karşılanmasına 
katkı sağlamaktayız.”
Programda konuşan İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay ise şu 
ifadeleri kullandı: “Birçok 
ilde Ebelik programı 
öğrencileri için uygulama 
alanlarında sıkıntılar 
yaşanmasına rağmen Sağlık 
Bilimleri Fakültesi Ebelik 
programı öğrencileri;  İnönü 
Üniversitesi bünyesinde 
bulunan Turgut Özal Tıp 

Merkezi, Sağlık Bakanlığına 
bağlı faaliyet gösteren 
Malatya Devlet Hastanesi 
Beydağı Kampüsü Kadın 
Doğum Hastanesi ve Aile 
Sağlığı Merkezleri gibi 
sağlık kuruluşlarında sahip 
oldukları teorik bilgiyi 
uygulamada kullanma 
olanağı bulmaktadır. 
Ayrıca; Sağlık Bilimleri 
Fakültesi olarak her yıl 
Ebelik Bölümü son sınıf 
öğrencilerine İl Sağlık 
Müdürlüğü ile işbirliği 
yapılarak ‘Neonatal 
Resusitasyon Programı’ 
çerçevesinde sertifika 
verilmektedir.”

Programda, Dr. Öğr. Üyesi 
Handan Güler’in “Doğal 
Doğum”, Öğr. Gör. Sema 
Biçer’in “Sağlık Çalışanı 
ve Hizmet Alan Birey 
Arasındaki İletişim”, Ebe 
Sebile Temelli’nin ise 
“Klinik Öğretimde Ebe-
Öğrenci Etkileşimi”  adlı 
sunumları gerçekleştirildi. 
Malatya Eğitim Araştırma 
Hastanesi Beydağı Kampüsü 
Doğum Salonunda görevli 
olan Ebe Işık Açıkgöz’e 
“Yılın Ebesi” belgesi 
verildikten sonra 5 Mayıs 
Dünya Ebeler Günü anısına 
hediye çekilişi yapıldı.
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İnönü Üniversitesi Kampüs Ligleri 

Türkiye “Üniversiteler Arası Speedminton” 
Turnuvasında Büyük Başarı

Bisiklet Topluluğundan Büyük Başarı

İnönü Üniversitesi Sağlık Kültür ve Spor Dairesi Başkanlığı Spor Şube Müdürlüğü tarafından düzenlenen “Kampüs 
Ligleri” futbol turnuvası öğrenciler kategorisinde final müsabakası gerçekleşti.

İnönü Üniversitesi, Antalya’nın Kemer ilçesinde düzenlenen “Üniversiteler Arası Speedminton Turnuvası”nda takım olarak 
altıncılık derecesi elde etti. Bireysel kategoride ise Mehmet Akarsu Türkiye 1’incisi, Ahmet Alatas ise Türkiye 8’incisi oldu.

İnönü Üniversitesi Bisiklet Topluluğu Yarış Takımı Üniversiteler Arası Dağ Bisikleti Türkiye Koç Spor Fest şampiyonasında 
dereceye girdi.

Karşılaşmada, Eczacılık 
Fakültesi ve Sağlık 
Hizmetleri Meslek Yüksek 
Okulu (MYO) karşı karşıya 
geldi. Normal süresi 2-2’lik 
eşitlikle biten karşılaşmada 
Sağlık Hizmetleri MYO, 
rakibini penaltı vuruşları 
sonrasında 4-2 yenerek 
şampiyon oldu. Maç 
sonunda İnönü Üniversitesi 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Nusret Akpolat, turnuva 
şampiyonluk kupasını Sağlık 
Hizmetleri MYO futbol 
takımına verdi.
Rektör Yardımcısı Akpolat, 
şöyle konuştu: “Çok güzel 
bir mücadele yaşandı. 
Maçın penaltılara kalması, 
mücadelenin nasıl çetin 

geçtiğini gösteriyor. 2-2’lik 
skorun ardından penaltılarda 
Sağlık Hizmetleri MYO 
futbol takımı birinci 
oldu. Kampüs Liglerini 
başlatırken de amacımız, 
gençler arasındaki 
müsabakaların çekişmeli ve 

Fairplay kurallarına uygun 
geçmesini sağlamaktı.  İki 
yıldır her sene artan ilgi 
ve alakayla karşılaşıyoruz. 
Tam da amaçladığımız şey 
bu.Sporu tüm branşlarda, 
müsabakalarda ve öğrenciler 
arasında yaygınlaştırmak 

istiyoruz. Amacımıza 
ulaştığımızı düşünüyoruz.”
Sağlık Hizmetleri MYO 
futbol takımı antrenörü  
Aykut Pişkin “Üniversitemiz 
böyle bir organizasyon 
düzenlediği için kendim 
ve  öğrenciler adına İnönü 

Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay’a 
teşekkür ediyorum. Bu 
organizasyon hayallerimizde 
olan bir organizasyondu. 
Bize destek veren okul 
yönetimimize ve okul 
müdürümüz Dr. Öğr. Üyesi 
Mehmet Sağlam’a teşekkür 
ediyorum. Burada önemli 
olan dostluğun kazanması, 
bu Fairplay anlayışıdır. 
Öğrencilerimiz, saygı ve 
sevgi çerçevesinde, güzel 
bir maç çıkardı. Rakibimizi 
tebrik ediyorum.” dedi.

Haber: Ozan Güllü
Kübra Yılmaz

Turnuva sonrasında 
İNÜHABER’e konuşan 
Taha Yasin Ilkım, 
Speedminton’un ağsız 
bir şekilde oynanan 
“badminton”dan türetilmiş 
bir spor olduğunu ifade 
ederek şu bilgilere yer verdi:
“Alman Bill Brandes 
tarafından icat edilmiş ve 
ismi 2011 yılında shuttleball 
yerine speedminton olarak 
değiştirilmiştir. Speed 
Badminton; badminton, 
squash ve tenis gibi sporlara 
benzeyen ve raketle oynanan 
bir spordur. Günümüzde, 
Speed Badminton tüm 
dünya çapında oynanan bir 
spor haline gelmektedir. 

Genel olarak arada ağ 
olmaması ve tanımlı bir saha 
ölçüsü olmadığı için tenis 
kortları, sokaklar, plajlar 
ve herhangi bir sahada 
oynanabilir. Hem gece ve 
gündüz oynanabilmesi, 
hiçbir sakatlığa yol açacak 
riskinin bulunamaması 
sebebiyle her yaştan 
insanın oynayabileceği 
eğlenceli bir spordur. Her 
geçen gün yaygınlaşması 
ve yavaş yavaş dünyada 
federasyonlarının kurulması 
gelişmekte olduğunu ve tenis 
branşına gelecekte rakip 
olabileceğini gösteriyor.”
Ilkım “Bu branşta bu sene 
Üniversiteler Arası Türkiye 

Şampiyonasına, İnönü 
Üniversitesi olarak ilk defa 
katıldık ve takım olarak 
6. olup ferdi maçlarda bir 
Türkiye Şampiyonu ve bir 
Türkiye sekizincisi çıkardık. 
Müsabakalarda birinci 
Mehmet Akarsu ve sekinci 
ise Ahmet Alatas oldu.  Bu 
branşta Ünilig’e katılmamızı 
sağladıkları için Üniversite 
Rektörümüz Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay’a, Sağlık Kültür 
ve Spor Dairesi Başkanı 
Ömer Çelik’e ve Spor Şube 
Müdürü Oğuz Avcı’ya 
teşekkür ediyorum.” dedi.

Haber: Ozan Güllü

Bisiklet Topluluğu Yarış 
Takımı, Üniversiteler Arası 
Dağ Bisikleti Türkiye 
Şampiyonasında Erkekler 
bireyselde Süleyman Sefa 
Temel Türkiye üçüncülüğü; 
erkeklerde takım olarak 
Süleyman Sefa Temel, Kadir 
Kolat ve Yasin Kocabay ise 
Türkiye ikinciliği elde etti. 
Kadınlarda, Fadime Özge 
Şahin, Ezgi Şahin ve Merve 
Borucu ise Türkiye ikinciliği 

derecesi kazandı.
Uluslararası Bisikletçiler 
Birliği (UCI) standartlarında 
olabilecek bu zorlu parkurda 
yarışı Türkiye dereceleri ile 
bitiren sporcuları gönülden 
tebrik ettiğini söyleyen 
Bisiklet Topluluğu Başkanı 
Mehmet Arıbaş “Sene 
başında yenilenen yarış 
takımımız senenin başından 
beri yaptığı disiplinli ve 
özverili antrenmanlarının 

meyvelerini aldı. Seneye 
kupalarla dolu bir 
sezon yaşayacağımızı 
düşünüyorum ve emeği 
geçen herkese teşekkür 
ederim.” dedi.
Haber: Faruk Küçük
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18. Spor Şenlikleri’nde
Kupalar Sahiplerini Buldu

İnönü Üniversitesi Sağlık Kültür ve Spor Dairesi Başkanlığı Spor Şube Müdürlüğü tarafından düzenlenen 18. Spor Şenlikleri’nde 
Bayanlar ve Erkekler Voleybol ile Erkekler Basketbol Turnuvalarında kupalar sahiplerini buldu. 
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Bayanlar Voleybol 
Turnuvası’nda Hemşirelik 
Fakültesi, Tıp Fakültesi’ni 
setlerde 2-0 yenerek 
maçı kazandı ve kupanın 
sahibi oldu. Maç sonunda 
İnönü Üniversitesi Spor 
Şube Müdürü Oğuz Avcı 
turnuva şampiyonluk 
kupasını Hemşirelik 
Fakültesi Bayanlar Voleybol 
takımına verdi. Kupa 
töreninin yapılmasından 
sonra açıklamada bulunan 
Hemşirelik Fakültesi 
Bayanlar Voleybol takımı 

antrenörü Ebru Gül, şöyle 
konuştu: “Çok mutluyum. 
Takımımıza zaten her 
maçta güveniyordum.  
Bugün taraftarımız da 
gerçekten çok iyiydi ve 
destek tamdı takıma. Kızlar 
bugün mükemmel oynadı. 
Birinci olduğumuz için de 
tarif edilemez duygular 
içerisindeyim.” Hemşirelik 
Fakültesi Bayan Voleybol 
Takımı Kaptanı Merve Avcı 
“Bizim için bu turnuva 
çok iyi bir tecrübe oldu. 
Hemşirelik adına ilk kez 
böyle bir şey yaptık. Bu 
organizasyon, bizim için 

güzel bir aktivite oldu. 
Turnuvada, hedefimiz 
şampiyonluktu ve hedefimizi 
gerçekleştirdiğimiz için 
mutluyum.” dedi.
Erkekler Voleybol 
Turnuvasında Kupa Sahibi 
İİBF
Voleybol Erkekler 
Turnuvası’nda İktisadi ve 
İdari Bilimleri Fakültesi 
(İİBF), Eğitim Fakültesini 
setlerde 3-0 yenerek 
maçı kazandı ve kupanın 
sahibi oldu. Maç sonunda 
İnönü Üniversitesi Spor 

Şube Müdürü Oğuz Avcı 
turnuva şampiyonluk 
kupasını İktisadi ve İdari 
Bilimler Fakültesi Erkek 
Voleybol takımına verdi. 
İİBF Voleybol Takımı 
Kaptanı Remzi Karabaşoğlu 
“Üniversitemizin, ‘Spor 
Şenlikleri’ kapsamında 
yaptığı müsabakalarda, ilk 
beş maçı kazanarak finale 
çıktık. Final müsabakasını 
Eğitim Fakültesiyle oynadık. 
Eğlenceli bir maç oldu. 
Üniversitemize, Rektör 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay’a 
ve Spor Şube Müdürü Oğuz 
Avcı’ya teşekkür ediyorum.” 

şeklinde konuştu.
Erkekler Basketbol 
Turnuvasında Kupa 
Sahibini Buldu
Basketbol Erkekler 
Turnuvası’nda Spor 
Bilimleri Fakültesi Takımı, 
Tıp Fakültesi Takımını 
54-53 yenerek maçı 
kazandı ve kupanın sahibi 
oldu. Maç sonunda Spor 
Bilimleri Fakültesi takım 
kaptanı Nihat Alageyik 
“İlk yarıyı geride kapattık. 
Yani uzun zamandır 
oynadığımız maçların 
yoğunluklarından dolayı 
biraz kondisyon düşüklüğü 
yaşadık. İkinci yarıda hem 
arkadaşların çabası hem de 
iyi savunmayla beraber son 
dakikada da olsa galibiyetle 
sahadan ayrılıyoruz. Bütün 
herkesi kutluyorum. Hak 
ettiğimiz bir galibiyet oldu.  
Şampiyonluk sürecine kadar 
birçok güçlü fakülte ile 
karşılaştık. Tabi biz Spor 
Bilimleri Fakültesi olarak 
antrenmanlı olmamızdan 
dolayı hem de bu işin 
içinde olmamızdan dolayı 
avantaj sağladık ve daha 
iyi maçlar çıkararak 
sonuçlara yansıttık. Final 
karşılaşmasından da galip 
gelerek şampiyon olduk.  Bu 
benim üç senedir üçüncü 
şampiyonluğum oldu, 
inşallah seneye de oluruz.” 
dedi. Karşılaşma sonrasında 
İnönü Üniversitesi Tıp 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Mahmut Durmuş, Spor 
Bilimleri Fakültesi Takımına 
şampiyonluk kupasını verdi.
18. Spor Şenlikleri’yle ilgili 
bilgi veren Sağlık Kültür ve 
Spor Dairesi Başkanlığı Spor 
Şube Müdürü Oğuz Avcı 

şöyle konuştu: “Bu sene spor 
şenliklerinin on sekizincisini 
düzenledik. Spor şenlikleri 
kapsamında, personel futbol 
müsabakaları, bayan ve 
erkek voleybol müsabakaları 
yapıldı. Bu müsabakalar 

dışında 3 ayrı branşta masa 
tenisi, basketbol ve futbol 
karşılaşmaları oldu. Kampüs 
Liglerinde basketbolda 10 
takım, futbolda 18 takım, 
masa tenisinde 90 erkek ve 
30 kadın müsabakalarda 
yarıştı. Voleybol erkeklerde 

6 takım, kadınlarda ise 
toplamda 2 gruptan 10 
takım yarıştı. Bunun dışında 
müsabakalar gayet zevkli 
geçti. Geçen senelerde bu 
kadar seyircimiz olmamıştı. 
Salonlarda bu sene seyirci 

çokluğu yaşandı. Biz 
müsabakaların zevkli 
geçmesi için elimizden 
geleni yaptık.”

Haber: Ozan Güllü 
Faruk Küçük
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“Seyahatin önündeki tek 
engel kapının eşiğidir.” der 
Bosnalılar, seyahat etmenin, 
farklı yerler görmenin önemini 
ve insana kattığı o eşsiz 
deneyimi düşünerek. Mark 
Twain de bunu destekleyerek 
“Öğrenmek istiyorsan 
seyahat etmelisin.” diyor. 
Seyahat etmek, yeni yerler 
keşfetmek yalnızca birkaç 
farklı yapı görmek değildir. 
Binlerce yıl önce yaşamış 
olan insanların hayatlarını 

bazen bir kaya mezarda 
bazen bir kastelde görmek 
demektir. Zamanda yolculuk 
yapmanın imkânsızlığından 
bahsederiz bazen. Oysa 
bir şehrin geçmişten gelen 
kültüründe, geçmişten kalan 
tarihi eserlerinde zaman içinde 
yolculuk yaparız. Bizden 
önce yaşamış olan insanların 
hayatına dokunuruz. Onlardan 
geleceğe dair izlenimler 
alırız. Yolumuzu çizerken 
onların deneyimleri bizim 
deneyimlerimiz olur. Ben de 
yeni deneyimler kazanmak 
için kapının eşiğinden geçerek 
seyahatimin önündeki engelleri 
kaldırdım ve düştüm yola, 
Öğrenmek hevesiyle dolup 
taşıyordum. Haritada küçük bir 

köşede, sınırda kalmış bir şehri 
tercih ettim ve Kilis’e doğru 
yola koyuldum. Bu küçük 
şehirde çok fazla gezecek 
yer olmadığını düşünmüştüm 
giderken ama Kilis’e 
geldiğimde böyle olmadığını 
gördüm. Ziyaret edilecek pek 
çok yer, pek çok yapı vardı. 
Kilis, M.Ö. 1700’lü yıllarda 
Hitit kentiyken dünyada örneği 
tek olan Heykel Atölyesi 
bulunan bir kentti. Geçmişte 
ilklerin örneği olan kent, bu 
yönüyle bana sanatla dolu 
bir geçmişe sahip bir kentte 
olduğumu hissettiriyordu. M.Ö. 
700-550 yıllarında Asur, Med, 
Pers gibi İmparatorlukların 
egemenliği altında yaşamış, 
Büyük İskender’in Pers 
Devletini yıkmasıyla Roma 
İmparatorluğuna bağlanmış 
olan Kilis, bu İmparatorluğun 
bölünmesinden sonra da Roma 
İmparatorluğuna bağlanmış, 
Hz. Ömer Dönemi’nde de 
İslam topluluğuna katılmıştır. 
Roma ve İslam kültürünün 
yaşandığı bu kentin yüzölçümü 
ne kadar küçük olursa 
olsun içinde barınan yapılar 
şüphesiz eşsiz güzellikteydi 
ve oldukça fazlaydı. Malazgirt 
Savaşı’ndan sonra bölgede 
Türk hâkimiyeti başlamıştır 
ve bölgede yaşayan Türkler 
Oğuz soyundan gelir. Yerel 
halka Türkmen denmektedir. 
Anadolu’nun diğer kentleri 
gibi bu kentte, pek çok 
medeniyete yurt olmuş ve her 
medeniyetten bir miras almıştır. 
Bu, her dönemden yapıların, 
eserlerin, medeniyetlerin bize 
ulaşması ve bizlerin de bu 
eserlere bakarak onlarla ilgili 
çoğu şeyi öğrenmemizi sağlar. 
Yani nereye gidersek gidelim 
öğreneceğimiz çok şey var. 

Tıpkı Kilis’te olduğu gibi.
Türkmenlerin yurt edindiği 
kentte, 1800’lü yıllardan sonra 
büyük bir kuraklık, bir deprem 
ve veba salgını yaşanmıştır. 
1831 yılında Mısırlı İbrahim 
Paşa ile Ermeniler ve halk 
arasında büyük bir savaş 
olmuş buna bağlı olarak da 
kıtlık yaşanmıştır. Bulaşıcı 
hastalıklar ve çekirge saldırısı 
gibi afetlerden oldukça 
etkilenmiş olan kent, 1915 
yılında 6 yıl sürecek olan 
İngiliz ve Fransızların 
istilasına maruz kalmıştır. 
Acıyla, yoklukla, savaşla 
başa çıkarak ayakta kalan 
bu kent, biz insanlara hayata 
tutunmak için savaşmayı, 
direnmeyi öğretiyor. Ne 
yaşarsak yaşayalım hayatta 
kalmak, gelişmek için yeterli 
gücü kendimizde hissetmeyi 
ve başarmayı öğrenmeliyiz 
Kilis’ten.
Tüm bu yaşadıklarına rağmen 
hala varlığını korumuş olan 
Kilis’teki en önemli yapılardan 
biri Ravanda Kalesi’dir. Bu 
kale, yüksek, konik bir tepe 
üzerinde dağın sivri zirvesi 
oyularak yapılmıştır ve geniş 
bir açıyla bölgeye hâkimdir. 
Kalenin bir kısmı ayaktadır 
ancak surun büyük bir bölümü 
yıkılmış ve toprak altında 
kalmıştır. Kalenin kuzeyinde 
saray olduğu düşünülen 
bir yapının kalıntıları 
bulunmaktadır. Geçmişten 
kalan bu yapılar, eski halini 
koruyamasa da varlığını devam 
ettiriyor. 
Hemen her dönemde insanlara 
yurt olan Kilis’te stratejik 
olarak önemli bir höyük 
olan Oylum Höyük bulunur. 
Anadolu, Suriye, Mezopotamya 
arasında yer alan bu höyük pek 

çok medeniyete ve döneme dair 
izler taşımakta, pek çok dönemi 
aydınlatmaktadır. Oylum 
Höyük’te gerçekleştirilen 
kazılarda Anadolu tarihine ışık 
tutan pek çok eser bulunmuştur 
ve bu eserler Kilis Müzesi’nde 
sergilenmektedir. Bu eserler 
geçmişte yaşayan insanların, 
hangi aletleri kullandığını, nasıl 
yaşadıklarını bize öğretiyor. 
Onların yaşadıkları, yaptıkları 
bizim bugüne gelmemizde 
bize temel olmuş. Onların 
hayatları, bizim hayatlarımızı 
besleyen damar gibi. Gelişmek, 
ilerlemek için bizden önce 
yaşayıp arkalarında binlerce 
eser bıraktılar.
Kilis’te ilkbahar ve 
yaz aylarında şehrin 
hengâmesinden kaçıp 
sığınılacak olan Söğütlüdere, 
suyla yeşilin buluştuğu bir yer. 
Kuzeyden gelen Zoppun Deresi 
ve Akpınar kaynağının suları 
bu doğa parçasının rahatlatıcı 
özelliğini arttırır. İnsan bu 
doğa mucizesinin içinde sanki 
tüm dertlerinden arınmış gibi 
hisseder. Buraya geldiğimde 
kendimi bir mesire yerinden 
çok aynı sıkıntıyla doğaya 
kaçmış insanların kurtuluşunu 
yaşıyormuş gibi hissettim. 
Ne kadar sakin olursa olsun 
kent merkezlerinde sürekli 
zaman geçirmek insanı yoran 
bir şey. Bu yüzden gezimin 
bir kısmında kendimi bu doğa 
parçasına teslim ettim.
Gezip öğrenecek çok şey 
vardı hala. Doğa molasından 
sonra geziye devam ettim. 
Kilis’te Salih Ağa Kasteli, 
İpşir Paşa Kasteli, Fellah 
Kasteli, Kurdağa Kasteli, 
Nemika Kasteli, Küçük 
Çarşı kasteli gibi pek çok 
kastel bulunmaktadır. En 

ünlü kastellerinden biri Ayn 
Önü Kasteli’dir. Bu kastel 
iki kemerli taş bir yapıdır ve 
çeşmenin lülesi de taştandır. 
Üstünde sülüs kitabesi 
bulunmaktadır. Bu çeşmeyi 
Hacı Ahmet adında bir 
hayırsever yapmıştır. Çeşmeye 
giden yolu açmaya çalışırken 
ölmüştür. Yakın dostları 
geri kalan yolu açmışlardır. 
İnsanlığa hizmet etmeyi, 
dostlukların ölümden sonra bile 
bitmediğini öğretiyor bu hikâye 

bize. Öğrenecek çok şey var 
geçmişte kalanlardan. 
Kilis’te daha pek çok tarihi 
yapı bulunur ve her yapı 
geçmişten bugüne farklı 
hayatlar, farklı tarzlar taşır. 
Geçmişi ve geleceği aynı 
anda anlayabileceğimiz, 
öğrenebileceğimiz camiler, 
kasteller, surlar, kaleler, 
konaklar var Kilis’te. Her 
bir yapıyı ayrı bir heyecanla 
geziyor ve farklı dönem 
insanlarının bizlere miras 
bıraktığı bu yapılardan 
geleceğe yön veren geçmişi 
öğreniyorum. 
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